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Пращаме помощ за Киев,
но не и оръжие, решиха
депутатите. Те гласуваха за
продължаване на подкрепа-
та за членството на Украй-
на в ЕС, за предоставяне на
помощ на бягащите от вой-
ната, за осигуряване на из-
нос на украинско зърно
през Варна.

България ще засили
сътрудничеството с Киев

чрез доставки на електрое-
нергия и природен газ. В
заводите у нас ще се
извършват ремонти на укра-
инска военна техника. Ще
продължим да предоставяме
хуманитарна помощ.

“БСП е за мира и про-
тив войната”, заяви Георги
Свиленски по време на де-
батите.

“Изпращането на военна

помощ за Киев би направи-
ло България пряк участник
във войната, защото наши
куршуми и боеприпаси ще
убиват хора”, подчерта Бо-
рислав Гуцанов.

“БСП казва “не” на вой-
ната и “да” на дипломация-
та”, заяви Кристиан Виге-
нин. Той отбеляза, че Бълга-
рия не е единствената стра-
на от Евросъюза, която не
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ЕК иска забрана на вноса на руски петрол и петролни продук-
ти в ЕС, България ще поиска да бъде изключена от ембаргото
срещу Русия, заяви вицепремиерът Асен Василев.
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Ïîìîù - äà,
îðúæèå - íå
БСП е за мира и против войната, заяви Георги Свиленски
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предоставя оръжия на Ук-
райна. Подобна позиция за-
щитават Австрия, Кипър,
Малта, Ирландия и Унгария.

“За БСП тема номер
едно е какво ще свърши
това Народно събрание и
как ще продължи страната
напред”, подчерта в декла-
рация от името на групата
Драгомир Стойнев.
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сички очакваха дебатите в На-
родното събрание за предоставяне
на помощ за Украйна с нагласата,
че предстои изключителен полити-
чески театър с фатална развръзка.
Че предстои едва ли не вододелно
събитие, от което ще зависи съдба-
та на управлението на България.
Доколко рационални са били тези
нагласи, създадени у хората от
всякакви коментатори и анализа-
тори, които не млъкнаха по тема-
та: “пада ли правителството на 4
май?”, е въпрос на отделен анализ.

По-същественото в случая е, че
няма повод за катастрофа. С думи
прости - Украйна не иска от Бълга-
рия оръжия. Така всички приказки
как непредолим морален и цивили-
зационен въпрос е да предоставим
военна помощ се оказаха безпред-
метни. Нагнетяваното със седми-
ци усещане за предстоящ апокалип-
сис в политическия живот се спих-
на като некачествен балон. Социо-
логическите сондажи ясно показа-
ха, че искат от държавниците ни
отговорно поведение и са против
предоставянето на военна помощ.

Обаче. Странно нещо е българ-
ският депутат. Занареждаха се
едни юнаци на трибуната, с под-
готвени покрай великденската тра-
пеза изказвания, изкаканизаха си
ги, както си ги бяха намислили, без
кой знае каква мисъл доколко са
адекватни на ситуацията. Всеки си
каза, каквото си беше наумил, нали
го дават по телевизора...
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Прокуратурата е констатирала множество нарушения в домове за
възрастни хора във Варна. Повод за проверките бе смъртен случай в
дом за стари хора през миналата година.

В края на 2021 г. се появи информация за съмнение за насилие в дом
за възрастни хора във Варна с фатален край. По това време 77-годишен
мъж е бил там след лечение в болница. След настаняването му обаче
семейството остава без никаква връзка с него, а по думите им персо-
налът в дома е отказал информация и съдействие, след което близките
търсят помощта на полицията. Тогава Апелативната прокуратура във
Варна разпореди проверка на твърденията за нарушения в домове за
възрастни хора във Варна. Разследването на прокуратурата е и за липса
на помощ за хора, настанени в конкретен дом.

След 25 проверки на Агенцията за качеството на социалните услуги
са открити множество нарушения. Някои от тях са свързани с факта,
че част от потребителите не отговарят на профила на социалната ус-
луга - настанени са хора с психични разстройства, с физически увреж-
дания, с умствена изостаналост и с деменция, чието обслужване изисква
специализирани грижи. Други нарушения са свързани с договорите за
ползване на социалната услуга. На места липсват специалисти с необ-
ходимата квалификация или обслужващият персонал е крайно недо-
статъчен. Занижен е и контролът от ръководителите на социалната
услуга. Затова са съставени актове за установяване на административ-
ни нарушения, наложени са глоби в размер от 2000 до 4500 лв. Отнет
е лицензът на една фирма, предоставяща социални услуги.

Прокуратурата е изготвила предложение до министъра на труда за
промени в правната уредба в областта на социалните услуги.

Нито един кандидат не е подал документи
за участие в обявения от Столичната община
конкурс за избор на фирма, която да управлява
и поддържа ремонтираната минерална баня в
Банкя. Затова срокът за набиране на оферти е
удължен с още три месеца, стана ясно на засе-
данието на архитектурната комисия към СОС.

Още в края на миналата година СОС гласу-
ва емблематичната сграда в Банкя, която бе
ремонтирана между 2018 и 2020 г. за 8 млн.
лв., да бъде отдадена на концесия за срок от 20
години. От бъдещия ползвател на сградата се
очаква да вложи още 4 млн. лева за изгражда-
нето на подземен басейн, за детски басейн и
джакузи. Годишната такса за концесионера бе

Осигуреността с места в детските ясли се е увеличила едва
с 0,5 на сто за една година до 18,2% за страната към 31 декем-
ври 2021 г. Това сочат данни на Националния статистически
институт. У нас има 833 самостоятелни ясли и яслени групи в
детски градини с 32 856 места.

Осигуреността с места по области се повишава почти на-
всякъде, а намалява във Видин, Монтана и Смолян.

През 2021 г. в яслите са постъпили 27 953 деца или 8,7%
повече от предходната година. Обхватът на децата в ясли общо
за страната е 16,5%, като най-високият показател е в областите
Габрово, Плевен и Шумен. На основен трудов договор в дет-
ските заведения работят 7769 медицински и други специалис-
ти, но има остър недостиг на персонал. Заради това се пред-
приемат стъпки в яслите да могат да работят освен медицински
сестри и други здравни специалисти.

119-та годишнина от гибелта на Гоце Делчев бе отбелязана вчера в Гоце Делчев.
В знак на почит и преклонение пред живота и делото му, на неговия паметник
бяха положени цветя от ръководството на община Гоце Делчев, Неврокопския
митрополит Серафим, народния представител Екатерина Димитрушева,
областния управител на Благоевградска област Валери Сарандев, представители
на партии, патриотични организации, институции, учебни заведения в града

Най-много съдии са се кандидатирали за

членове на Висшия съдебен съвет. Преди

ден изтече последният срок, в който

магистратите можеха да се кандидати-

рат. Документи са подали 26 души. Пред-

стои процедура по допустимост на база

подадени документи.

Най-много са съдиите, които влизат в

надпреварата за членове на съдийската

колегия на ВСС. 15 магистрати от цялата

страна са заявили желанието си да участ-

ват в гласуването.

Общото събрание на съдиите ще е две

поредни съботи - на 18 и на 25 юни. В първия

ден кандидатите ще представят концепции-

те си, а във втория ден е самото гласуване.

За представители от магистратската

квота в прокурорската колеги се борят осем

магистрати. Общите събрания на прокурори-

те са на 2 и на 9 юли.

Следователите също имат право на пред-

ставителство, а кандидатите са трима.

Парламентът също трябва да излъчи свои

представители както за съдийската, така и

за прокурорската квота.

ÂÑÑ ðåøàâà çà Ãåøåâ
ñëåä äâå ñåäìèöè
Съдебният съвет обедини двете предложения
за освобождаване на главния прокурор

26 ìàãèñòðàòè
èñêàò äà ñà
÷ëåíîâå íà ñúâåòà

Висшият съдебен съвет ще реши
на 18 май дали да отстрани главния
прокурор Иван Гешев по исканията
на двама министри. След две седми-
ци ще бъдат разгледани по същество
исканията на бившия проф. Янаки
Стоилов и настоящия Надежда Йор-
данова за предсрочното прекратява-
не на мандата на Гешев. Решението
бе взето на заседанието на пленума
вчера, който откри втора процедура
- по искането на Стоилов, а след това
го обедини с това на Йорданова.
Единодушно с 16 гласа “за” членове-
те приеха за допустими всички 4
основания, посочени от бившия ми-
нистър. През април ВСС допусна
частично и някои от основанията от
искането на Надежда Йорданова.

В началото на заседанието Гешев
посочи, че държи исканията да бъдат
разгледани по същество, за да не се
позволява изпълнителната власт “да

се упражнява” върху ВСС. На влиза-
не в сградата на ВСС министър
Йорданова определи като меко каза-
но странно твърдението на Гешев, че
тя бави с процедурни хватки раз-
глеждането на искането за отстраня-
ването му. “Това, че министърът на
правосъдието е обжалвал решение на
ВСС, което счита за незаконосъоб-
разно, не е процедурна хватка за
бавенето на каквато и да било про-
цедура, а желание за установяване
на законосъобразността в конкретни
решения и действия на ВСС”, обяс-
ни Йорданова.

През юли миналата година проф.
Янаки Стоилов внесе предложение
за започване на процедура за пред-
срочно отстраняване на Гешев, но
тогава ВСС отказа да се произнесе
по същество и казусът стигна до
Върховния административен съд,
който задължи съвета да обсъди ос-

нованията, посочени от министъра.
Според Стоилов главният прокурор
трябва да бъде отстранен заради 4
основания - заради разгласяване на
данни от досъдебно производство,
при това избирателно и тенденциоз-
но, представляващо нарушение, за-
ради публични изявления и комента-
ри, които показват пристрастност и
предубеденост и нарушават презумп-
цията за невиновност, заради липса
на еднакви критерии при преценка-
та и действията по случаи, засягащи
лица, заемащи висши държавни
длъжности, и заради пренебрегване
на принципа за случайно разпреде-
ление на делата.

По-късно през деня Иван Гешев
внесе искане в Конституционния съд
за обявяване на противоконституци-
онност на разпоредби от Закона за
съдебната власт, с които се закрива
спецправосъдието.

Ïðîêóðàòóðàòà âèäÿ íàðóøåíèÿ
â ñòàð÷åñêè äîìîâå âúâ Âàðíà

Íèêîé íå èñêà êîíöåñèÿòà
íà ìèíåðàëíàòà áàíÿ â Áàíêÿ

Ìåñòà â ÿñëèòå èìà
ñàìî çà 18,2% îò äåöàòà

определена на 12 на сто от приходите на ком-
плекса, но не по-малко от 220 000 лева.

Общинските съветници разискваха и бъде-
щето на части от сградата на Централната
минерална баня. Столичната община вероят-
но ще създаде работна група, която да реши
как точно северното и източното крило да
бъдат превърнати в термален комплекс с из-
ползване на минералната вода. Главният ар-
хитект на столицата Здравко Здравков изтег-
ли внесения от самия него доклад за приемане
на план за обновяване на банята. Преди това
започна спор дали банята трябва първо да се
ремонтира с общински средства и след това
да й се търси концесионер.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Кристиан Вигенин за войната

Ïðèíöèïúò “ðàçäåëÿé
è âëàäåé” å ÷åñòî
óñïåøåí, íî ïîòúðïåâøè
ñà íàðîäèòå è
îáùíîñòèòå, âúðõó
êîèòî òîâà ñå ïðèëàãà

След повече от 5 часа спо-
рове депутатите решиха да не
пращаме оръжие за Украйна, а
само да ремонтираме военна
техника. Предложението на
“Продължаваме промяната”
беше подкрепено от 200 народ-
ни представители, 16 бяха
против, а 1 се въздържа. С гла-
суването си парламентът даде
мандат на Министерския съвет
и да предложи пакет от соци-
ални мерки за Украйна за пре-
одоляване на последиците от
войната.

В началото на заседанието
депутатите гласуваха предло-
женията на ГЕРБ, ДБ и
“Продължаваме промяната” да

БСП е основният генератор на анти-
кризисни политики - в социалната сфера и
в икономиката, в земеделието и туризма, в
насърчаването на българското производ-
ство, в защитата на бизнеса и домакинства-
та от растящата инфлация и високите цени
на енергоносителите, заяви в декларация
зам.-председателят на ПГ “БСП за Бълга-
рия” Драгомир Стойнев при откриването
на новия политически сезон. По думите му
на моменти гласът на социалистите звучи
критично и това носи повече негативи, от-
колкото позитиви. Но целта ни е не раздор,
а да предотвратим, чрез общи управленски
решения, крайностите, на които сме свиде-
тели в двата полюса, подчерта той и при-

Позицията на БСП е последовател-
на - РС Македония може да продължи
пътя си към ЕС, след като изпълни до-
говора и декларацията от 44-то НС,
заяви председателят на ПГ на левицата
Георги Свиленски. Той отрече някой да
е оказвал натиск върху партията и депу-
татите. Свиленски припомни, че тази
позиция е част и от коалиционното
споразумение. В него е записано едноз-
начно на какви условия трябва да отго-
ворят съседите от РС Македония, за да
продължи процесът по присъединява-
не, посочи Свиленски. Той е категори-
чен, че това е червена линия, която БСП
няма как да прекрачи. Над 80% от бълга-

Áåç îðúæèå çà Óêðàéíà, ùå
ðåìîíòèðàìå âîåííà òåõíèêà
БСП казва „не” на войната и „да” на дипломацията, заяви Кристиан Вигенин

Юлия КУЛИНСКА

бъдат разгледани в редовното
заседание на НС. Исканията на
трите формации бяха сходни
и съдържаха “даване на воен-
на и техническа помощ”. Ата-
нас Михнев от “Продължава-
ме промяната” обаче поиска в
тяхното предложение да се
запише даване на “военно-тех-
ническа помощ, съобразена с
възможностите на България”.

По-рано стана ясно, че ук-
раинският президент Володи-
мир Зеленски е изпратил пис-
мо до Народното събрание, в
което излага 6 искания за вида
помощ, която България да даде
на Украйна. Те бяха записани
като решения на НС. Украйна

настоява за продължаване на
подкрепата за членството й в
ЕС, за помощ за украинските
граждани, бягащи от войната,
за осигуряване на възможност
за изнасяне на украинско
зърно през Варна, за засилва-
не на енергийното сътрудни-
чество чрез доставки на елект-
роенергия и природен газ от
Украйна, за ремонтна дейност
на украинска военна техника
във военните предприятия у
нас и за доставките на хумани-
тарна помощ.

“Украинската държава иска
хуманитарна помощ, иска да й
помогнем за износа на житото,
тока и с ремонта на военна тех-

ника. Те не искат да им изпра-
щаме оръжие”, заяви по време
на дискусията председателят на
ПГ “БСП за България” Георги
Свиленски. Той припомни, че
БСП е последователна и годи-
ни наред е заявявала, че е за
мира и против войната. БСП
винаги се е отнасяла с уваже-
ние към членството на Бълга-
рия в ЕС и НАТО, но нека не
проявяваме агресивност за
въоръжението, подчерта Бори-
слав Гуцанов. Той е категори-
чен, че изпращането на военна
помощ за Киев би направило
България пряк участник във
войната, защото наши куршуми
и боеприпаси ще убиват хора и
ще разрушават домове. Според
Гуцанов най-демократично, че-
стно и почтено е страната ни
да проведе референдум “за” или

“против” подобно действие.
Време е за повече разум, за

повече прагматизъм и загриже-
ност, заяви зам.-председателят
на НС Кристиан Вигенин. От
БСП не приемат войнствената
реторика, включително от ня-
кои от партньорите в управле-
нието. Социалистите не одоб-
ряват опитите да се нагнетява
напрежение и противопоставя-
не, да се настройват българи
срещу българи на база на сим-
патии и респективно антипа-
тии към Русия. БСП казва “не”
на войната и “да” на диплома-
цията, подчерта Вигенин. Той
отбеляза, че България не е
единствената страна от ЕС,
която не предоставя оръжия на
Украйна. В подобна позиция
са Австрия, Кипър, Малта, Ир-
ландия и Унгария.

ДРАГОМИР СТОЙНЕВ: ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ:

ÁÑÏ å îñíîâíèÿò ãåíåðàòîð
íà àíòèêðèçèñíè ïîëèòèêè

ÐÑ Ìàêåäîíèÿ å ÷åðâåíà ëèíèÿ,
êîÿòî íÿìà êàê äà ïðåêðà÷èì

Юлия ИВАНОВА Юлия ВУТОВА

зова към повече диалог.
Социалистите са амбицирани да по-

кажат по-силна законодателна програма
в най-важните към момента сфери.
“Българските производители се нуждаят
от разумна държавна подкрепа. Приори-
тет е осигурявянето на достъп до енер-
гийни ресурси на достъпна цена. БСП
настоява за необлагаем минимум, нама-
ляване на ДДС на стоки от първа необ-
ходимост, увеличаване на доходите и
пенсиите. Това е кризисна триада, по
чието решаване трябва да работим кон-
центрирано, консолидирано с опозиция-
та, призова Стойнев.

От “Продължаваме промяната” напра-
виха заявка, че ще поемат водещата роля
в политика и помолиха коалиционните си
партньори да спрат с червените линии и
с извиването на ръце.

рите подкрепят позицията ни, подчерта
Свиленски. Той предупреди, че ако Ки-
рил Петков си смени позицията за РС
Македония, може да не е премиер.

Коментарът на Свиленски е по по-
вод думи на президента Румен Радев, че
в югозападната ни съседка се вихри
антибългарска кампания и се засилва
натискът от Брюксел за приемането й в
ЕС. България не трябва да вдига ветото
си, докато българите не бъдат записани
в конституцията на страната и да има
ясни гаранции за защита на българската
история и култура, подчерта Радев.

 Не вярвам темата да стане раздели-
телна линия в коалицията, всички иска-
ме да запазим националния интерес на
България, коментира депутатът от
“Продължаваме промяната” Атанас
Михнев.



w
w

w
d

u
m

a
b

g
w

w
w

d
u

m
a

b
g

w
w

w
d

u
m

a
b

g
w

w
w

d
u

m
a

b
g

w
w

w
d

u
m

a
b

g

БЪЛГАРИЯ
2022

ЧЕТВЪРТЪК
5 МАЙ4

ОБЯВА

‘»–Ã¿ “⁄–—» ƒ¿ Õ¿«Õ¿◊»
Œ¡Ÿ –¿¡Œ“Õ» 

‘ËÏ‡ ì“ÓÔ‡Á “ÂÈ‰î ≈ŒŒƒ Ú˙ÒË ÒÎÛÊËÚÂÎ Á‡
ÔÓÁËˆËˇÚ‡ ìÓ·˘ ‡·ÓÚÌËÍî Ò ÏÂÒÚÓ‡·ÓÚ‡:

·ÛÎ. ìƒÊÂÈÏÒ ¡‡Û˜Âî π 83-85, ÂÚ. 4, ÓÙËÒ 18.
¡ÛÚÌÓ ÏÂÒÂ˜ÌÓ ‚˙ÁÌ‡„‡Ê‰ÂÌËÂ: 710 Î‚. ¬Ë‰ Ì‡

‰Ó„Ó‚Ó‡ - ÚÛ‰Ó‚ ÔË Ô˙ÎÌÓ ‡·ÓÚÌÓ ‚ÂÏÂ - 8 ˜.
’‡‡ÍÚÂËÒÚËÍ‡ Ì‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡: ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡ ÔÂÒÓÌ‡-

Î‡ Ë ÛÔ‡‚ËÚÂÎˇ Ì‡ Ú˙„Ó‚ÒÍËˇ Ó·ÂÍÚ.

«‡ ‚˙ÁÍ‡ Ò Ì‡Ò ÔÓ Ó·ˇ‚‡Ú‡ Ì‡ Â-mail:
topaztrade@mail.bg.

Столичната община реши
на кои фирми ще разпредели
близо 20 млн. лева за спо-
рен ремонт на пространст-
вото около храм-паметника
“Александър Невски”. Об-
ществената поръчка за обно-
вяването на две зони в цен-
тралната градска част, изве-
стна като “Златна София”,
бе обявена през лятото. Едва

Столичните социалисти призоваха знамето на
Украйна да се свали от сградата на Столичната
община, тъй като решението за това още не е влязло
в сила. Според БСП в София общината създава
опасен прецедент за правовия ред в държавата и
демонстративно пренебрегва принципа на върховен-
ството на закона. Съветниците от партията в СОС
са внесли искането си до председателя на Столичния
общински съвет.

“В случай, че не прекратите това незаконосъоб-
разно действие, ще сезираме съответните компетент-
ни органи за извършване на надзор за законност в
държавата”, категорични са от групата на БСП в
СОС. Социалистите припомнят, че на проведеното
на 21 април заседание на СОС бе препотвърдено
решението за издигане на знамето на Украйна, кое-
то преди това бе върнато от областния управител.
Два дни след това знамето вече се вееше на сградата
на Столична община.

“Тенденциозно в последните месеци сме свиде-
тели на грубото погазване от страна на Столичната
община и на Столичния общински съвет на законите
в България при приемане на решения под диктата на
едно или друго безпринципно мнозинство, конюнк-
турно сформирано на “Московска” 33. Днес сме
свидетели на поредната проява на този правен ни-
хилизъм, но вече по отношение на изпълнението на
същите тези решения”, категорични са от групата на
социалистите.

Два акта за констати-
рани нарушения връчи
община Русе на “БТК”
ЕАД. Причината за из-
даването им е, че друже-
ството е предприело
действия, свързани с
разкопаване на улични и
тротоарни настилки,
както и засипването на
изградени подземни
мрежи или съоръжения,
без да е уведомило пи-
смено общината. Изкоп-
ните дейности, за кои-
то не е издадена вре-
менна организация на
движението, се намират
на 6 ключови кръстови-
ща на територията на
града. През изминалия
месец служители на СЗ
“КООРС” също са
санкционирали неедно-
кратно подизпълнители
на обекти на телекому-
никационната компа-
ния заради нерегламен-
тирани строително-ре-
монтни дейности.

При проверки на ра-
ботните обекти на фир-
мите изпълнители по
т.нар. воден цикъл слу-
жители от общинския
отдел “Екология” също
са съставили актове за
установяване на адми-
нистративни наруше-
ния, свързани с ремонт-
ните дейности на

Жителите на столичния квар-
тал “Враждебна” отново подгот-
вят протест срещу сметището в
района. Те излизаха на улицата
многократно с искания площад-
ката за едрогабаритни и смесе-
ни строителни отпадъци да бъде
закрита. В почивните дни около

20 ìëí. ëâ. îòèâàò çà ñïîðåí
ðåìîíò ïðåä õðàìà „Àë. Íåâñêè”
Столичната община избра двама изпълнители за обновяване
на емблематичния център, известен като „Златна София”

Деси ВЕЛЕВА

преди дни станаха ясни
изпълнителите на дейности-
те. Единият е “Парсек груп”,
който ще получи 5,4 млн. лв.
за реконструкцията на зона
2. В нея попадат ул. “6 сеп-
тември” от ул. “Граф Игна-
тиев” до ул. “Славянска” и
ул. “Цар Шишман” от ул.
“Ген. Паренсов” до пл. “На-
родно събрание”. Фирмата
бе избрана в конкуренция с
още две. Зона 4, която е
тройно по-скъпа, се поема
от по-известната “Трейс

груп”. Тя ще получи малко
над 14 млн. лева за обновя-
ването на една от най-емб-
лематичните части на града.
Зоната обхваща пл.
“Hapoднo cъбpaниe”, бyл.
“Цap Ocвoбoдитeл”, чacт oт
бyл. “Вacил Лeвcки”, чacт
oт yл. “Mocковска”, чacт oт
yл. “Г. C. Paковски”, пл. “Aл.
Heвcки”, чacт oт yл. “Па-
риж” и yл.  “Oбopищe”,
гpaдинитe oколо xpaм-
пaмeтника и xpaм “Cв.
Coфия”.През последните го-

дини идейните проекти за
обновяване на ключовите
пространства в централната
градска част предизвикаха
множество спорове и диску-
сии. Първоначалната идея
бе да се премахнат жълтите
павета около “Ал. Невски”.
По-късно проектът бе пре-
работен и се реши паветата
само да бъдат пренаредени.
Отхвърли се и идеята за
символни “златни” плочки,
които да изразяват почит за
принос на знатни столича-

ни. Друга нестандартна идея
бе да се постави осветление
на пилони, подобни на мач-
ти, с височина до 18 метра.
Заради нуждата от прера-
ботка на проекта,  той
поскъпна от 150 000 лева на
237 000 лева, които отидоха
при авторите от архитек-
турно студио А.Д.А.

Още при обявяването на
поръчката от различни орга-
низации обивяхи ремонта за
козметичен, но за сметка на
това много скъп.

ÁÑÏ â Ñîôèÿ íàñòîÿ
óêðàèíñêîòî çíàìå
äà ñå ñâàëè
îò ñãðàäàòà
íà îáùèíàòà

Âúâ „Âðàæäåáíà” ãîòâÿò
íîâè ïðîòåñòè ñðåùó ñìåòèùåòî

1 май те отново са забелязали
неправомерно изхвърляне на
боклук. Според тях това става в
абсолютно нарушение на плана
за рекултивация на всякакъв тип
отпадъци. Хората виждат
изхвърлени дивани, фотьойли,
дограми, туби, найлони, вклю-

чително битови отпадъци. Мар-
тин Стоянов от Инициативния
комитет във “Враждебна” ко-
ментира, че по документи рекул-
тивацията става със земни маси
и инертни строителни отпадъ-
ци, а реално - с всякакъв вид
отпадък.

Îáùèíà Ðóñå íàëîæè ñàíêöèè
çà ðàçêîïàíè óëèöè

кръстовищата на
“Ялта” и “Олимпа”.

Припомняме, че
преди близо месец
кметът Пенчо Милков
заяви изрично, че пове-
че няма да разписва за-
поведи за временна ор-
ганизация на движение-

то, докато не бъде
възстановено предиш-
ното състояние на
уличната и тротоарна-
та настилка. Тогава той
отправи остра критика

към четирите дружест-
ва, които възлагат на
фирми изпълнители
строително-монтажни
дейности - ВиК, “Топ-
лофикация”, “Овергаз”

и “Енерго-Про”, и изи-
ска от тях да бъде въве-
дена нужната организа-
ция, маркировка и по-
чистване при ремонт-
ните дейности.



ИКОНОМИКА
ЧЕТВЪРТЪК
5 МАЙ 5
2022

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g
w

w
w

.d
u

m
a

.b
g

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g
w

w
w

.d
u

m
a

.b
g

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g

вателната рафинерия не може
да работи без руски петрол и
ако спрат напълно руските до-
ставки, тя най-вероятно ще
трябва да спре работа. Първа-
нов припомня, че с осигурява-
нето на суровината за работа-
та на рафинерията се занимава
швейцарското дружество “Ли-
таско”. “То е това, което се
занимава с ценообразуването
на суровината, както и на
крайните продукти на пред-
приятието”, казва той.

“Говорили сме с “Лукойл”
още през февруари какво би
означавало това за него. Той
вече работи с 50% руски пет-

рол и 50% неруски. Преработ-
ват се по 18-20 хил. тона на
ден. Българското потребление
е около 10 хил. тона на ден.
Могат да работят с изцяло не-
руски петрол, но чисто техно-
логично, тъй като ритмичност-
та на доставките няма да бъде
достатъчно добра, ще се нало-
жи да ползват част от резерви-
те, натрупани на площадката
им. Докато това се нормализи-
ра, просто защото сега танке-
рите, минавайки през Босфора,
не могат да спазват определен
ден и час”, казва пред “24 часа”
Асен Василев.

“Ако “Лукойл” спре да ра-
боти, ще търсим алтернативни
източници за осигуряване на
суровината. При петрола това
е много по-лесно в сравнение с
газа”, коментира пред “Медиа-
пул” председателят на Българ-
ската петролна и газова асоци-
ация Андрей Делчев. По думи-
те му бургаската рафинерия в
момента доставя около 60-70%
от горивото на българския па-
зар.  По думите му българските
бензиностанции зареждат масо-
во с гориво от “Лукойл” заради
по-ниската цена и по-малките
разходи за транспорт. Делчев
обясни още, че не е наясно до
каква степен са запълнени ре-
зервоарите на “Лукойл” и кол-
ко дълго рафинерията може да
продължи да работи при спре-
ни доставки на руски петрол.

EK ïðåäëàãà çàáðàíà
íà ðóñêèÿ ïåòðîë
България ще поиска да бъде изключена от ембаргото срещу Русия

Агенцията за държавна финансова инспекция (АДФИ)
влезе в Министерството на икономиката и индустрията за
проверка на участието на България в “Експо 2020 Дубай” по
сигнал на вицепремиера Корнелия Нинова, който тя изпрати
до прокуратурата за финансови злоупотреби. АДФИ ще
провери как е сключен и изпълнен договорът и допълнител-
ното споразумение за възлагане на обществената поръчка за
подготовката и участието на страната ни в Световното изло-
жение в Обединените арабски емирства. Ще бъдат провере-
ни и извършените плащания по договора. Финансовата ин-
спекция ще продължи до 15 юни включително.

Министър Нинова сезира прокуратурата за участието

ПО СИГНАЛА НА МИНИСТЪР НИНОВА

Çàïî÷âà ôèíàíñîâà ïðîâåðêà íà „Åêñïî 2020 Äóáàé”

Корнелия Нинова

на България в “Експо 2020 Дубай” през февруари, а в
началото на март Специализираната прокуратура обяви,
че е образувала досъдебно производство по сигнала. Ми-
нистерството на икономиката и индустрията предаде на
държавното обвинение доклад от над 700 страници, в кой-
то е описано как на консорциума-организатор “България
ЕКСПО 2020” са изплатени авансово 78% от средствата
по договора, който е за общо 6 720 000 лв., а редица
дейности не са изпълнени. Авансите са изплатени през
2019 и април 2021 г. Заключението на експертите от ми-
нистерството бе, че в събитието са потънали милиони
левове от парите на българските граждани.

В хранилището в “Чирен” има газ за
42 дни при режим на лятна консумация.
Това съобщи изпълнителният директор
на “Булгартрансгаз” Владимир Малинов
в парламента по време на изслушване
по темата за спрените доставки от стра-
на на “Газпром”. В момента газопренос-
ната система функционира в нормално
състояние, осигурени са в пълен обем
заявките на клиентите на “Булгаргаз” и
този режим се осигурява от 26 април,
допълни Малинов.  От 9 ч сутринта на
27 април доставките на руски газ към
България са нулеви, но това не доведе
до сътресения. Към 4 май в хранилище-
то в Чирен са налични повече от 103

жението на ЕК за забрана на
вноса на руски петрол и пет-
ролни продукти в ЕС, става
ясно от изказване на държав-
ния представител в “Лукойл”
Красимир Първанов пред “Ме-
диапул”. Първанов коментира,
че е възложил да се направи
анализ за замяна на сегашните
между 50% и 60% количества
руски петрол “Уралс”. В мо-
мента остатъкът се осигурява
през борси - от Саудитска Ара-
бия, Кувейт и други държави.
Ще се провери дали може да се
увеличат доставките оттам, но
Първанов изрично отбелязва, че
технологично нефтопреработ-

Â „×èðåí” èìà ãàç çà 42 äíè
млн. куб. м, част от тях са на “Булгар-
трансгаз”, голямата част от складирани-
те количества са на “Булгаргаз”.

След като при предишното управ-
ление България се е отказала от 70%
от доставките на азерски газ до края
на юни, сега водим предговори те да
бъдат възстановени предсрочно - в
края на май, каза премиерът Кирил
Петков. Според него по отношение на
газовата криза приоритетите на пра-
вителството са три - да има достатъчно
газ, доставката да бъде с минимален
риск и на най-добра цена.

Петков посочи, че преди 4 месеца
правителството е заварило пълна зави-

симост на България от “Газпром”. По
думите му така с направената промяна
не се знае каква ще е цената във всеки
един момент, защото зависи от курса
на долар-рубли или евро-рубли. Вкар-
вайки посредник между България и “Газ-
пром”, вкарваме страна, която не е по
договор, което носи риск дали ще полу-
чаваме газ изобщо, обясни Петков защо
страната ни отказва да плаща за достав-
ките в рубли. “Говорим с азерската
страна да не чакаме до 30 юни, а да
получим газ в края на май. Имахме готов
план за купуване на втечнен газ. Газо-
подаването не е намалявало, нито цена-
та досега е скочила. Освен това се водят
преговори със САЩ и Египет за достав-
ка на втечнен газ”, каза той.

Министърът на енергетиката Алек-
сандър Николов заяви от трибуната, че

инфраструктурата, по която върви при-
родният газ, е съществуваща от 70-те
години, да се говори, че е построена в
последните 10, е меко казано странно.
Николов допълни, че 25% е приблизи-
телно построеното сега, струва 3 млрд.
лв. и зависи от един доставчик, изплаща-
нето на построеното също зависи от
един доставчик.

Шефът на Българския енергиен хол-
динг Иван Андреев заяви, че е осигу-
рен финансовият ресурс, привлечени
са допълнително консултанти, които
да осигурят анализ на договорите и на
отношенията с “Газпром”. Председа-
телят на КЕВР Станислав Тодоров по-
ясни, че за една година енергията в
Европа е поскъпнала четири пъти и
само дългосрочните договори могат да
спасят бизнеса.

“Поетапно ще изключим ру-
ския петрол по организиран
начин, който ще позволи на нас
и на нашите партньори да оси-
гурим алтернативни маршрути
за доставка и да сведем до ми-
нимум въздействието върху
световните пазари”, заяви пред-
седателят на ЕК Урсула фон
дер Лайен пред ЕК, докато
представяше шестия пакет от
санкции срещу Москва.

Ñàíêöèè
ñðåùó îùå
áàíêè è
òåëåâèçèè

Урсула фон дер Лайен
обяви, че новият пакет от
санкции срещу Русия ще
включва и забрана за
излъчване на трите главни
руски телевизионни кана-
ла заради “умишлено раз-
пространяване на дезин-
формация” за ситуацията в
Украйна. Новият пакет от
санкции включва ограниче-
ния срещу три банки,
включително Сбербанк. Те
ще бъдат отрязани от меж-
дународната система за
междубанкови плащания
SWIFT. Съгласно действа-
щата процедура в Брюксел
проектът за санкции първо
трябва да бъде одобрен от
ЕК, а след това да бъде
представен за разглеждане
от посланиците на 27-те
държави-членки на ЕС.
След одобрението Съветът
на ЕС на равнище минист-
ри на външните работи
следва да одобри ограни-
чителните мерки.

ЕК предложи забрана на вно-
са на руски петрол и петролни
продукти в ЕС, след като Герма-
ния даде ясен знак, че вече под-
крепя това предложение. Пред-
лаганото ембарго е за купуване
на петрол от Русия през следва-
щите 6 месеца, а за петролни
продукти важи до 8 месеца.

Изключение ще бъде напра-
вено за Унгария и Словакия,
тъй като те внасят по-голямата
част от петрола си от Русия,
нямат достъп до море и поради
това не могат да получават
енергийни ресурси по алтерна-
тивни пътища толкова бързо,
колкото другите държави от
ЕС. България също ще поиска
да бъде временно изключение
от готвеното петролно ембар-
го срещу Русия, става ясно от
интервю на вицепремиера и
финансов министър Асен Ва-
силев пред “Капитал”, анонси-
рано от “Дневник”. “Чисто тех-
нологично България може без
руски петрол, но това би оскъ-
пило значително горивата. За-
това, ако ЕК допуска изключе-
ния, ще се възползваме от пра-
вото си също да поискаме тако-
ва изключение”, казва Василев.

Българската рафинерия в
Бургас е собственост на “Лу-
койл” и работи със смес от
руски и арабски петрол, основ-
но от Ирак. Има опасност “Лу-
койл Нефтохим” да спре да ра-
боти, ако се реализира предло-
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Вече има покачване на доставните
цени. Това обяви председателят на УС
на Националния браншови съюз на
хлебарите и сладкарите Мариана Ку-
кушева. Преди ден тя обяви, че хлябът
вече е с нова, по-висока цена заради
очакваното поскъпване с около 30-
35% на газа от 1 май, макар все още
решението да не е взето. Проверка на
ДУМА показва, че масовият заводски
хляб “Добруджа” от 830 гр. вече е
поскъпнал и на дребно от средно 1,90
се продава на около 2,20 лв., а на места
се предлага и за 2,49 лв. за брой.

“За да се формира себестойността
на хляба, влияят повишените разходи
на енергоносителите, очаквано пови-
шен разход на газа, повишен разход на
брашното, маята, опаковки и не на
последно място - цената на човешкия
труд”, каза Кукушева пред “България
он ер”. Тя посочи, че два субекта са
отговорни за цената на хляба. Едини-
ят е държавата с нейните 20% ДДС.
Вторият - търговските вериги, които
слагат своя марж върху доставната
цената и така формират пакета. “Над-
ценката на продавачите е от 20 до 40%.
Непозната надценка за най-бързо обо-
ротната храна - с такива маржове в
Европа не се работи. Отпадането на

“Най-големият про-
блем е доставката на же-
лязо. На пазара 20% от
него идваше от Украйна и
12% от Русия, а в момен-
та тези доставки не съще-
ствуват. Глобалната логи-
стика и търговия компен-
сират тази липса с достав-
ки от Гърция и Турция.
Материали има, кранове-
те работят, проблемът е с
покачването на цените”.
Това заяви пред БНТ Ге-
орги Шопов, председател
на Асоциацията на строи-

След като уволни ръководството,
провалило се в управлението и ин-
формационната защита на “Българ-
ски пощи”, вицепремиерът Калина
Константинова обяви имената на
техните заместници. По план те ще
заемат овакантените позиции за пе-
риод от няколко месеца до провеж-
дането на редовен конкурс. Като нов
изпълнителен директор на мястото на
Деян Дънешки застава Богдан Тео-
фанидис. Председател на съвета на
директорите ще е Лъчезар Арсов, а
негов заместник - Надежда Алексие-
ва. В съвета влиза и Виктор Карад-
жов. Тези имена Константинова обя-
ви в ефира на БНТ, а справка в
Търговския регистър показва, че ро-
кадата вече е задействана. Вицепре-
миерът описа новите лица като “из-
ключително млад и амбициозен
екип”, с опит на високи позиции в
международни компании и с експер-
тиза в сферите дигитализация, финан-

Националният железопътен превоз-
вач отчете увеличение на своите при-
ходи за първото тримесечие на година-
та. В “БДЖ - Пътнически превози” уве-
личението на приходите е с 20%, което
е в резултат на увеличения брой пътни-
ци, използващи жп транспортa, съоб-
щиха от Министерството на транспор-
та. В “БДЖ - Товарни превози” ръстът
на приходите е с 10%, което се дължи
на повече изпълнени заявки за превоз
на товари и предоговoрени тарифи с
клиентите на дружеството. Предприе-
ти са стъпки за подобряване на предла-
ганата услуга, свързани с повишаване
нивото на комфорт и обслужване от

Във връзка с появила-
та се информация в пуб-
личното пространство, че
авиокомпания “Гъливер”
спира редовните полети
по маршрута София-Ско-
пие-София, от превозва-
ча информират, че към
този момент авиокомпа-

Õëÿáúò ïîñêúïâà, îò÷èòàò
ñðèâ â ïîòðåáëåíèåòî
Масово се затварят както малки пекарни, така и големи заводи, не могат
да издържат на икономическите условия, заявява Мариана Кукушева

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

ДДС е много социален вариант, който
устройва бизнеса. Това би означавало
20% поевтиняване на продукта. По-
требителят веднага ще усети намаля-
ване на цената с 20%. Абсолютно
ултимативно си позволяваме да поста-
вим допълнителни изисквания. Ако
правителството не отпусне компенса-
ции за цената на тока и газа за пред-
стоящите месеци, ще има последващо
покачване на цената на хляба”, про-
гнозира Кукушева.

“В момента масово се затварят
малки пекарни и големи заводи, защо-
то не могат да издържат на икономи-
ческите условия. ООН заяви, че ще има
голям недостиг на хранителни сурови-
ни. В система на дефицит цените се
покачват без прогноза. Никой не може
да предвиди докъде ще стигне цената
на пшеницата. В България нямаме про-
доволствен проблем по отношение на
зърнени култури. Обезпечени сме с
пшеница до реколта 2023 г. Зърнопро-
изводителите казват, че техните
първични производствени разходи са
увеличени с 50%”, каза още Кукушева.

Според нея има абсолютен срив на
потреблението в последните 2-3 месе-
ца, а българите пребюджетират свои-
те пари по отношение на храната. “Г-

н премиер, богатите не ядат евтин
хляб. Социалната роля на едно прави-
телство е предимно да нахрани бедни-
те, а в България те са над 50%”, обърна
се Кукушева към премиера Кирил
Петков. От бранша искат възможно

най-бързо да получат гаранции за ком-
пенсации за тока и газа, както и дифе-
ренцирана ставка за основните храни-
телни продукти. В противен случай
гладът ще се настани трайно в нашето
общество, предупреди Кукушева.

сиране, изграждане на системи за уп-
равление. “Голяма част от тях идват
от ИТ бизнеса, така че тази визия,
която имаме за дигитализация, модер-
низация и вкарване на “Български
пощи” в 21 век, смятам, че това е топ
отборът, който да я реализира”, каза
Константинова.

За трите месеца временното ръко-
водство ще опита да намали загубата
и да увеличи приходите на потъващо-
то от години държавно дружество.
Повод за уволнението на досегашния
мениджмънт стана кибератака, изва-
дила пощите от строя за повече от две
седмици, но всъщност причините, каза
Константинова, са свързани с лошото
управление. “Български пощи” от го-
дини е на загуба. Според изготвения
от ръководството бизнес план друже-
ството е трябвало да завърши минала-
та година с печалба от 100 хил. лв.,
но всъщност то реализира 13 млн. лв.
загуба.

Ñòàíàõà ÿñíè íîâèòå øåôîâå
íà „Áúëãàðñêè ïîùè”

Íå ñå ïëàíèðà ñïèðàíå
íà àâèîëèíèÿòà Ñîôèÿ-Ñêîïèå

нията не планира да пре-
кратява изпълнението на
полетите по линията. За
подобряване на удобст-
вото на пътниците авио-
компанията търси вари-
анти за осигуряването
на по-удобни часове за
полетите. Разчитаме,

след приключването на
ремонта на полосата на
летище Скопие, да полу-
чим по-добри времена за
полета, уточняват от ави-
опревозвача. Тече и про-
цес на смяна на самоле-
тите, с които се оперира
до Скопие.

СТРОИТЕЛЕН ПРЕДРИЕМАЧ:

Ìàòåðèàëè èìà,
íî ñà ìíîãî ñêúïè

Георги Шопов

телните предприемачи.
 Той добави, че на па-

зара има желязо, но цена-
та му е висока. По-мина-
лата година е струвало
1,05 лв., а в момента е 2,65
лв. Цената се е покачила с
250%. Притеснителното е,
че не се знае докъде ще
стигне покачването, а това
пречи да се оцени себес-
тойността на крайния
строителен продукт.

Поскъпването на но-
вото строителство е по
две причини. Едната е

обективната, а именно
световната инфлация, а
другата причина е спеку-
лативната. По думите на
Шопов жилището е един-
ствената стока в България,
при която 30 години
търсенето е по-голямо от
предлагането. Поради
това цената му не-
прекъснато се покачва.

ÁÄÆ ñ ðúñò íà ïðèõîäèòå,
óâåëè÷àâà çàïëàòè

страна на персонала. Паралелно с това
дружествата за пътнически и товарни
превози са предприели мерки за опти-
мизация на разходите, като реалният
ефект ще бъде отчетен още в края на
този месец.

В резултат на по-добрите финансо-
ви резултати ръководството на БДЖ
предвижда поетапно повишение на за-
платите на експлоатационния персонал.
Възнагражденията ще се увеличават съо-
бразно критерии, свързани с личния
принос и ангажираност на служителите
към работния процес, както и постигна-
тите резултати, свързани с по-добри
условия за превоз на пътници и товари.
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СНИМКИ БТА

В Сърбия отбелязаха 42 години от смъртта на Йосип Броз Тито.
Много хора поднесоха цветя и венци пред мемориалния му комплекс

В Индия хората се радват на
дъжда. От началото на месеца
страната бе обхваната от
безпрецедентна гореща вълна.
Рекордни температури са
отчетени и в съседните държави

Кипър стимулира
туризъм на „автентични
преживявания”

С безвъзмездна помощ за пред-
приемачи Кипър ще стимулира раз-
витието на туризъм на “автен-
тични преживявания”. Основното
изискване към ресторанти и та-
верни е да предлагат изключител-
но местна кухня. Собствениците
ще трябва да сменят пластмасо-
вите маси и столове с изделия от
друг материал и да премахнат
чадъри, хладилници и други артику-
ли с реклами. Общият бюджет на
програмата е 8 млн. евро, макси-
малната субсидия за компания е
200 000 евро.

Турската полиция
залови близо
600 нелегални мигранти

Главната дирекция по сигур-
ността в Истанбул съобщи, че са
били заловени 582 нелегални миг-
ранти, влезли незаконно в страна-
та, предаде държавната телеви-
зия ТРТ Хабер. Задържани са 327
афганистанци, 140 пакистанци, 24
граждани на Бангладеш, 21 сирий-
ци и 70 мигранти от други държа-
ви. Те са изпратени в център за
депортиране в община Тузла.

Рублата достигна
двегодишен връх спрямо
долара и еврото

Руската рубла достигна двего-
дишен връх спрямо долара и еврото
въпреки обявения пореден пакет
санкции от ЕС. Тя поскъпна с 0,7 на
сто спрямо долара до 68,62 рубли
за долар - най-силната й позиция
от юни 2020 г., припомня БТА.

Северна Корея направи
14-и тест на
балистична ракета

Северна Корея е изстреляла
балистична ракета от летище
Сунан в Пхенян, съобщи южноко-
рейската агенция Йонхап. Тя е
прелетяла 470 км и е достигнала
височина от 780 км. Това е 14-и
тест на ракета тази година.

Почина първият президент
на независима Беларус

Първият президент на незави-
сима Беларус Станислав Шушкевич
почина на 87-годишна възраст след
прекаран КОВИД-19. На 8 декем-
ври 1991 г. Шушкевич и президен-
тите на Русия и на Украйна -
Борис Елцин и Леонид Кравчук,
подписаха договор, с който бе уре-
дено разпадането на Съветския
съюз. Вдовицата Инна Шушкевич
заяви, че се надява да му бъде
уредено държавно погребение.

ЕС трябва да приспособи
схемите за икономическо и
социално подпомагане по
време на пандемията към по-
срещане на икономическия
удар от конфликта в Украй-
на, призова италианският
премиер Марио Драги.

В обръщение пред Евро-
парламента той потвърди, че
въпреки силната си зависи-
мост от руския природен газ
Рим ще подкрепи санкциите
срещу Москва, но предупре-
ди, че държавите членки не

Русия ще бойкотира съвместното заседание на
Съвета за сигурност на ООН с Комитета по
политика и сигурност на ЕС, съобщи “Франс
прес”. Това е пореден сигнал за влошаване на
отношенията между Москва и нейните партнь-
ори от организацията. Според руски диплома-
тически източник, пожелал анонимност, реше-
нието на Москва е свързано със ситуацията в
Украйна. Западен дипломат отбеляза, че няма
спомен Кремъл да е бойкотирал заседание на
Съвета за сигурност, след началото на операци-
ята в Украйна от 24 февруари. Русия, която е
постоянен член на Съвета за сигурност, бе
отстранена от няколко органа на ООН, включи-
телно от Съвета по правата на човека.

МАРИО ДРАГИ:

са в състояние да поемат
сами разходите, необходими
за поддържане на санкциите,
без да рискуват социални
вълнения.

Бившият ръководител на
Европейската централна бан-
ка се обяви и за реформа на
европейските институции,
ако трябва и с преразглежда-
не на договорите. По думите
му, институциите не са при-
годени да се справят с насто-
ящите кризи в сферите на
енергетиката и сигурността.

В редиците на батальона
“Азов” в Украйна воюват
наемници от Израел, заяви
официалният представител на
руското външно министерст-
во Мария Захарова, цитира-
на от вестник “Московский
Комсомолец”.

“Ще кажа нещо, което са-
мите политици в Израел, кои-
то сега раздуват информаци-
онната кампания, едва ли ще
искат да чуят. Може би ще се
заинтересуват. В Украйна
израелските наемници всъщ-

МАРИЯ ЗАХАРОВА:

Â Óêðàéíà ñå áèÿò
èçðàåëñêè íàåìíèöè
След няколко дни на бомбардировки
руските сили щурмуваха „Азовстал”

ност са рамо до рамо с бой-
ците на “Азов””, съобщи тя и
допълни, че била виждала “ви-
деа, факти и материали”.

Досега Израел многократ-
но изразяваше подкрепа за
Украйна, но бе предпазлив
заради определящата роля на
Русия в конфликта в съседна
Сирия. Тел Авив първоначал-
но избягваше директната
критика към Москва и не
наложи официални санкции
срещу руските олигарси.
Миналия месец Израел се

съгласи да достави каски и
жилетки на украинските спа-
сителни служби, сигнализи-
райки за промяна в позиция-
та си за предоставяне на та-
кова оборудване.

Междувременно след ня-
колко дни на бомбардировки
с оръдия и самолети руските
сили щурмуваха “Азовстал”,
опитвайки да проникнат на
територията му. Атаката
потвърди и официалната ук-
раинска агенция UNIAN.

156 души са били успеш-

но евакуирани от сградата и
вече са в безопасност в кон-
тролирания от украинските
власти град Запорожие, съоб-
щи ООН. Според кмета на
Мариупол около 200 мирни
жители все още са в промиш-
ления комплекс заедно с ук-
раинските бойци, които от-
казват да се предадат.

Армията на Беларус за-
почна изненадващи военни
учения за проверка на бойна-
та й готовност, съобщи
ТАСС. От Киев изразиха
съмнение, че беларуските
войски са получили заповед
да преминат границата с
Украйна.
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В Израел е открита първата в света под-
земна кръвна банка, защитена от ракетни
удари, съобщи Службата за неотложна ме-
дицинска помощ “Маген Давид Адом”
(МДА), цитирана от ДПА.

Сградата е в град Рамла, разположен
между Тел Авив и Ерусалим. Тя е на шест
етажа, като три са под земята. Конструк-
цията е с дебели бетонни стени и е снаб-
дена с предпазни механизми срещу нападе-
ния. Досега службите за спешна медицин-
ска помощ в Израел бяха принудени по
време на ракетни атаки да местят в убежи-
ща запасите от кръв. Въпреки че бе откри-

Германските пивовари предупредиха за рязко поскъпване на
бирата, като цените вероятно ще се повишат с 30%. Това съоб-
щи сп. “Шпигел”, като се позовава на Холгер Айхел, генерален
директор на Германската асоциация на пивоварите, и Щефан
Фриче, вицепрезидент на Асоциацията на пивоварите в Берлин
и Бранденбург.

“Увеличаването на разходите преминава всички граници. Нико-
га не сме преживявали подобно нещо”, заяви Айхел. Според него
в момента пивоварите са изправени пред “огромен ценови натиск”.

Всяка година в страната се събират средно около 38 000 тона
хмел. По-високата цена на бирата се дължи на поскъпването на
суровините, необходими за производството. В сравнение с мина-
лата година цената на електроенергията е нараснала с 250%. Пи-
воварният малц е поскъпнал със 70%, а европалетите - със 150%.

Губернаторът република-
нец на американския щат Ок-
лахома Кевин Стиг обяви, че
е подписал закон, забраняващ
аборта след шестата седмица
от бременността. Той е един
от най-строгите в страната по
този въпрос и приемането му
става в момент, когато Вър-
ховният съд на САЩ се гот-
ви да отмени правото на
аборт на федерално равнище.

“Представлявам всичките
четири милиона жители на
Оклахома, които с огромна
категоричност искат да защи-
тят неродените деца”, написа
Стит в Туитър, обнародвай-
ки текста, гласуван от щат-
ския законодателен орган. И
допълни: “Искам Оклахома
да стане щатът, който отсто-
ява най-силно живота”.

Законът предвижда меди-
цински изключения, при кои-
то е допустимо да се извър-
ши аборт, но не и в случай
на изнасилване или кръво-
смешение.

Консервативна Оклахома
за няколко месеца прие хиля-
ди тексаски жени, които ис-
кат да направят аборт, след
като Тексас одобри подобен
текст. През септември мина-
лата година щатът въведе за-
кон, забраняващ прекъсване
на бременността по желание
от момента, когато ултраз-
вукът засече сърдечен ритъм

СНИМКА БТА

Жени протестираха в няколко американски щата. Те се обявяват против закон,
забраняващ прекъсването на нежелана бременност. Президентът Джо Байдън заяви, че
ако Върховният съд отмени ключово решение за абортите, това ще е “радикална” стъпка

на ембриона, което ще рече
около четири седмици след
забременяването. Законността
на подобни текстове в други
щати се проучва от Върхов-
ния съд от няколко месеца.

В понеделник вечерта
публикуването във в. “Поли-
тико” на проекторешение на
Върховния съд по този въ-
прос показа, че близо 50 го-
дини след като узакони абор-
тите в цялата страна, феде-
ралната институция се готви
да върне на щатите правомо-
щието да ги разрешават или
забраняват.

Изтичането на документа,
чиято автентичност бе по-
твърдена от съда (макар той
да подчерта, че това не е
окончателно решение), имаше
взривен ефект във Вашингтон
и накара президентът демо-
крат Джо Байдън отново да
заяви подкрепата си за пра-
вото на аборт.

Ако Върховният съд отме-
ни решението по делото “Роу
срещу Уейд”, страната ще се
върне към ситуацията отпреди
1973 г., когато всеки щат беше
свободен да забрани или раз-
реши абортите. Общо 26 кон-
сервативни щата, предимно в
централните и южните части
на страната, като Уайоминг,
Тенеси и Южна Каролина, са
готови да забранят прекъсва-
нето на бременността.

Îêëàõîìà çàáðàíè àáîðòèòå
Върховният съд на САЩ вероятно ще позволи на всеки щат сам да решава

Висшият електорален съд в Бразилия оттегли
поканата си към ЕС да изпрати наблюдатели на
изборите през есента след възражения на правител-
ството.

Съдът, който е най-висшата изборна инстанция в
страната, обяви миналия месец, че за пръв път е

Áåç íàáëþäàòåëè îò ÅÑ  íà èçáîðèòå â Áðàçèëèÿ
отправил към ЕС покана да прати наблюдателска
мисия за изборите през октомври. След това бразил-
ското МВнР обяви, че никога не са канени наблю-
датели от организация, в която страната не членува.

Според източници на Ройтерс, запознати с въпро-
са, поканата е отменена. От ЕС съобщиха, че през

март наистина е била получена покана за вота.
Поканени са наблюдатели от Организацията на

американските държави, Центъра “Картър” от САЩ,
Парламентарната асамблея на Меркосур (южноаме-
рикански търговски блок) и вашингтонската Между-
народна фондация за изборни системи.

Èçðàåë ñ êðúâíà áàíêà,
çàùèòåíà îò ðàêåòíè óäàðè

Áèðàòà â Ãåðìàíèÿ
ïîñêúïâà ñ 30 íà ñòî

Броят на гладуващите по
света се е увеличил с 25%
миналата година, съобщава
“Блумбърг”. Близо 193 мили-
она души в 53 страни или те-
ритории са страдали от остра
продоволствена несигурност,

което означава, че липсата на
храна е представлявала непо-
средствена заплаха за живота
им, посочват от Глобалната
мрежа за борба с продоволст-
вената криза. Това е повече в
сравнение с отчетените 155

милиона в 55 държави за
предходната година и рекорд
за шестте години от началото
на проучването. Очаква се
положението да се “влоши
още” тази година.

Конфликтите в страни

като Етиопия и Афганистан
са влошили кризите там, а
икономическите сътресения
от пандемията са ограничили
достъпа до храна в почти две
дузини държави. Климатични-
те промени също задълбоча-

ват проблема.
Броят на изправените пред

глад през 2022 г. ще достигне
около 180 милиона в 41 от
страните, изследвани м.г. Все
още няма прогноза за остана-
лите 12 държави.

25% ïîâå÷å ãëàäóâàùè ïî ñâåòà ïðåç 2021 ã.

та церемониално, кръвната банка ще започ-
не да функционира по-късно тази година.
Според ведомството задачата на национал-
ния център за кръвни услуги е “да защити
стратегическите кръвни резерви на Израел
от ракетни, химически и биологически ата-
ки, както и от земетресения”. Според вест-
ник “Джерусалем пост” в новата институ-
ция могат да се съхраняват около половин
милион кръвни единици.

Организацията “Американски приятели
на Маген Давид Адом” е поела 135 мили-
она долара от разходите за изграждането
на центъра.
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ГЕРБ са ясни, прогно-
зируеми и прости. При
тях за каквото и да става
въпрос, темата е за про-
цента на вода в краста-
вицата. Само ние можем,
никой друг на света не
става, хайде пак на избо-
ри. Дълбоко национално
отговорна позиция, как-
то се казва. За хората на
Борисов, както и за са-
мия него, най-важното е
да се нагнетява усещане
за безнадеждност. С дру-
ги думи, колкото по-зле,
толкова по-добре.

В сегашната ситуация
обаче гербаджиите наис-
тина не са важни. Важно
е това, което вчера каза
Драгомир Стойнев от
името на социалистичес-
ката партия. За БСП
тема номер едно е какво
ще свърши това Народно
събрание и как ще
продължи страната на-
пред. Предстоят сътресе-
ния, всяка война води до
това. От управляващите
в момента българският
народ очаква отговорни
решения във вилнеещите
кризи.

Далеч по-страшна и

опасна за страната ни е
газовата криза, която ще
завихри всички останали.
Над 24 000 предприятия
са заплашени от спиране
на производството, от
което следва рязко уве-
личаване на безработи-
цата у нас. БСП предла-
га най-адекватното реше-
ние - да подновим неза-
бавно преговорите с Газ-
пром веднъж заради
спрените доставки и вто-
ри път, за подновяване на
договора, който изтича в
края на годината.

 Всички очакват ясен
план и конкретни дейст-

вия от правителството и
парламента, които да да-
ват сигурност, икономи-
ческа предвидимост и
спокойствие - за хляба,
за тока, за газа, за цени-
те, за инфлацията, за ра-
ботата.

Историята с военната
помощ за Украйна се ока-
за фалшива тревога. От
коалицията наистина се
очаква превъзмогване на
егоистичния интерес и
държавническа мъдрост.

Вярно е, че звучи като
клише. Но другото вещае
черна дупка, катастрофа
и политическо безвремие.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ КОЛОНКАТА НА

Ñàíêöèè
В последните години санкциите са основно

оръжие в икономическа война, често завършва-
ща с реални военни действия. Всъщност те са
абсолютно безсмислени от гледна точка на
справедливо наказание на определено управле-
ние, често изкуствено демонизирано. Санкци-
ите удрят обикновените хора, нямащи отно-
шение към вземането на политически реше-
ния, но подпомагат политическите върхушки
в противопоставящите се страни да оста-
нат на власт. Единствено донякъде са смисле-
ни, когато се изразяват в ембарго за оръжей-
ни доставки за воюващи страни.

Едни от най-старите санкции са тези от
страна на САЩ срещу Острова на Свободата
Куба. Над 60 г. те тормозят единствено обик-
новените кубинци и американци и дават шанс
на политици да показват мускули, отклоня-
вайки вниманието от реални проблеми, които
не могат да решат. Характерни са санкциите
срещу т.нар. от САЩ “диктатори” - лидери
на Чили, Ирак, Северна Корея, Югославия,
Либия, Сирия. Тежестта на тези санкции се
стовари върху обикновените хора в тези стра-
ни, не ощети въпросните “диктатори” и не
осигури мир.

Всички въведени санкции директно наливаха
пари в криминалните и мафиотски структури,
които печелеха от блокирането на естестве-
ните пазарни механизми. В България сенчести-
ят бизнес получи най-голямата си финансова
инжекция и подкрепа с ембаргото за Югосла-
вия. Често налагащите санкции, освен чрез
директната кражба на пари и имущество, се
облагодетелстват и от възможността имен-
но те да тълкуват коя стока, фирма или лице
са обект на санкциите. Практиката показва,
че САЩ никога не губят от наложени санкции,
а щетите обикновено са за техните тъпи съюз-
ници и проксита, които губят пазари, влияние,
пари, работни места и т.н. Ако на САЩ им
трябват ракетни двигатели, те плащат ди-
ректно на руския ВПК, но ако България доста-
вя домати или купува газ от Русия, това е го-
лямо нарушение на санкциите!?!

В последните 30 г. санкциите, налагани от
САЩ и от страните, зависими от тях, на
Русия и на други държави, нарастват и ру-
шат пазарната икономика, международните
институции и нормалните връзки между
държавите. Те вече прекъсват дипломатичес-
ки, икономически, културни, спортни, научни и
всякакви връзки между народите. Санкции вече
са наложени над руските котки, тенисисти,
музиканти и параолимпийци. Абсурдното е, че
най-често извън санкциите остават оръжей-
ните доставки за участници във въоръжени
конфликти като Израел, талибаните, “Ислям-
ска държава”, Саудитска Арабия или Украйна.
Пословични са санкциите, при които получа-
ваш стока от санкционирания, но не му пла-
щаш или задържаш като санкция платеното.
След скандалното ограбване на народа на
Боливарска република Венецуела сега на ред е
подобен опит с Русия.

Санкциите са начин да се заобиколи пазар-
ната икономика в интерес на отделни държа-
ви и олигарси. Те са средство, което пряко
противоречи на принципите, на които е из-
граден ЕС. Всяка следваща санкция към стра-
на от ЕС или извън нея ни доближава до края
на съюза и не е случайно, че интеграцията в
еврозоната или Шенген е поставена на труп-
чета, а дори Великобритания напусна ЕС...

Всеки трябва да се противопоставя на
санкциите - като неприемливо оръжие на сил-
ните на деня и олигарсите, довеждащи стра-
дания на обикновените хора, а България не
трябва да налага или да се включва в налагани
санкции.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Войната на билетите

Истинска война за
билети се разрази по-
следните дни покрай
мача ЦСКА - “Левски”.
Вечните съперници из-
лизат на 15 май във фи-
нала за Купата на Бълга-
рия, а входните талони
набързо бяха изкупени.
На Националния стади-
он се очакват 35 000
души, което доказва, че

това ще е най-вълнува-
щото спортно дерби за
2022 г.

Феновете на “сините”
разграбиха дадените им
пропуски за около 10
минути, а тези на “черве-
ните” - в рамките на деня.

Всичко това изглежда
доста хубаво, щом става
въпрос за български фут-
бол. Но истината не е чак
толкова светла. От годи-
ни това е печеливш биз-
нес за доста хора, които
с приближаването на
събитието изкарват на
“черната” борса закупе-
ните от тях билети. Там
те са в пъти по-скъпи,
като в момента се гово-
ри за около 150-200 лв.
за брой.

Така футболният
празник до известна сте-
пен ще бъде опорочен.

Някои родители са обе-
щали на децата си да ги
заведат на мача и ще
трябва дълбоко да се
бръкнат, за да не разоча-
роват наследниците си.

А там какво ще видят
- пълна лумпениада. По-
неже левскарите за ми-
нути изкупиха 15 000
пропуска, някои от тях
си взеха билети за Сек-
тор “А”, който е пред-
назначен за цесекарите.
За да стопират очаква-
ните ексцесии, от “Ар-
мията” обявиха, че ще
продават билети за сек-
тора само на касите в
Борисовата градина.
Това обаче не спира “си-
ните”, които необезпо-
коявано купуват билети
от стадиона на ЦСКА.

Така очакванията са
да има доста напреже-

ние и бой. И то в секто-
ра, в който предимно
сядат родители с малки
деца.

Организаторите от
ПФЛ сгрешиха, след
като не направиха нуж-
ната организация за
продажбата на ценните
хартийки. Сега ще си
понасят последствията.
Защото боевете по три-
буните са въпрос на вре-
ме. А то тече, защото
започна именно от вой-
ната за билетите. Лигата
явно е гледала да прибе-
ре парите, защото при-
ходите само от това
перо се очаква да са око-
ло 800 000 лв. Органи-
заторите са мислили
най-напред да приберат
парите, а другото... С
две думи - българска
работа.

Марин МИЛАШКИ
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Живеем във времена, когато всич-
ко, поднесено по съответния начин,
може да бъде възприето като истина.

Първостепенна роля в будалкането
на гражданите играят средствата за
масова информация. Те костюмират
шарлатаните в благоприлични одежди
и създават у зрителите илюзия за тях-
ната компетентност, а задъханите ре-
портажи за незначителни неща, измис-
лената драма в реалити телевизионни
предавания ни объркват и заблужда-
ват до такава степен, че не сме в състо-
яние да се ориентираме кое е истина и
бихме могли да се кълнем в онова,
което изобщо не е истина.

Живеем във времена, когато дума-
та “идеология” е смятана за архаично
понятие.

Водещият принцип
за социално поведение

е опортюнизмът, т.е. възможността за
извличане на облаги от всяка конкрет-
на ситуация. Напълно логично това
довежда до релативизъм, т.е. до меня-
щи се преценки на факти и обстоятел-
ства, до степен на пълна противопо-
ложност, следствие на доминирането
на опортюнизма в индивидуалния по-
веденчески стереотип.

Днес навсякъде, според Джордж
Сорос, “Важен е успехът, независимо
от това как е постигнат. Политиците
печелят признание за това, че са из-
брани, а не поради принципите, които
те изразяват. Бизнесмените са оценя-
вани по тяхното богатство, а не за
тяхната честност или по приноса на
техния бизнес за социалното и иконо-
мическо благополучие. Това, което е
правилно, се подчинява на това, което
е ефективно, и така става възможно
по-лесно да се успее, без да се обръща
внимание на въпроса какво е морално.
Не е необходимо да казвам, че виждам
голяма опасност за стабилността на
нашето общество”.

В интервю пред сп. “Ню проспек-
тив коутърли” Збигнев Бжежински
заявява: “Далеч не съм убеден, че
именно западното светско общество
е най-добрият стожер на човешките
права. В културния пласт на западно-
то схващане за добър живот са зало-
жени хедонизъм, задоволяване на соб-
ствените нужди, консуматорство. Но
човек се нуждае от нещо повече. Оси-

Как елитът омаловажава ролята на референдумите

Славчо КЪНЧЕВ*

„Всичко, което искам от полити-
ците, е да се задоволят с променяне-
то на света, без да се захващат да
променят истината.”

Жан Пюлан (1884-1968),
френски литературен критик

* Авторът е председател
на УС на Асоциацията за борба

против корупцията в България

гурената политическа и икономичес-
ка защита не могат да запълнят духов-
ния или нравствения глад - преекспло-
атираното потребителско съзнание
неизменно прераства в интелектуален
саморазпад. Това ме кара да мисля, че
свръхмощна Америка е всъщност ад-
ски крехка. Рогът на изобилието у нас
практически пробожда с острието си
авторитета на САЩ пред света. За-
щото широко пропагандираният по
света американски либерализъм кънти
на кухо и е напълно лицемерен, кога-
то става въпрос за морал”.

Има една червена нишка, която
свързва системите за държавно управ-
ление от освобождаването ни от тур-
ско господство до днешна дата. И то
е минимизираното участие на гласо-
подавателите във властприлагането.

Доколкото ми е известно, досега в
България са проведени само пет ре-
ферендума за период от 143 години.
Първият е след края на Първата све-

товна война за съдене на виновници-
те за националната катастрофа. Вто-
рият е през 1947 г. за провъзгласява-
не на страната ни за република. След-
ва референдумът през 1971 г. за при-
емане на т.нар. Ж0ивкова конститу-
ция. После е референдумът за разви-
тие на атомната енергетика у нас, а
накрая - този относно предложенията
на Станислав Тодоров Трифонов.

За сравнение - през периода 1848-
2012 г.

в Швейцарската
конфедерация са проведени

582 референдума

като това прави средногодишно близо
три и половина референдума.

На проведените федерални рефе-
рендуми в Швейцария след 1848 г. в
мнозинството случаи гласуването
било по повече от един въпрос от
различен характер. От гледна точка
на въпросите, както изтъква в своята
монография “Швейцарският модел.
Силата на демокрация” проф. Вене-
лин Цачевски, те могат да бъдат обо-
собени в три основни групи - проме-
ни в конституцията, приемането на
нови и промяна на действащи закони
и одобряване на международни дого-
вори, включително членство на Швей-
цария в международни организации.

До началото на 90-те години на
миналия век участието на швейцарци-
те в референдумите било по-ниско в
сравнение с активността им на парла-
ментарните избори. Към края на ми-
налия век гражданската активност на
двата вида гласуване се изравнила, а
през отделни години била по-висока
на референдумите. Броят на гласува-
лите от началото на миналия век как-
то в референдумите, така и на парла-
ментарните избори, оформя трайна
тенденция към намаление. Броят на
гласувалите по време на референду-
ми силно варира в зависимост от об-
ществения интерес към тематиката.
Този брой се променя от около 27-30
до 55-56%. Обичайното равнище на
участвалите в референдумите е 33-
45%.

Широкото използване на референ-
думите оказва значимо влияние върху
функционирането на политическата
система в Швейцария. Стабилизира-

щата политическа роля на референду-
мите е не само следствие от безуслов-
ното признаване на техните резулта-
ти, но и посредством влиянието им
при взимането на решенията в държав-
ното управление. Във всеки момент
може да бъде поискано провеждането
на референдум по конституционен
или законодателен въпрос.

В България държавното управле-
ние е освободено от натиска на на-
родната воля. Господстващата от сто-
летия максима в Швейцария “Народът
е решил, народът е прав”, тук, на
българска територия, би звучала
твърде екстравагантно.

Пречките за реалното участие на
български граждани в държавното уп-
равление са ловко прикрити в законо-
дателството, като се започне от Кон-
ституцията. Според нейния чл. 67, ал.
1: “... Обвързването със задължите-
лен мандат е недействително”. Или,
другояче казано: “Няма императивни
мандати”, т.е. делегирането на власт
не може да бъде разглеждано като
своего рода договор между избирате-
лите и лицето, на което те, посредст-
вом изборна процедура, са делегира-
ли определени властови пълномощия.
Откъдето следва, че на депутатите не
би могло да бъде търсена отговор-
ност от каквото и да е естество за

неизпълнение на предизборните им
ангажименти. Още един трик, за да
бъде изпратен българският суверен да
пасе трева!

Е, в България “умниците” от псев-
доелита обикновено като довод про-
тив прякото участие на гражданите в
управлението на държавата изтъкват
обстоятелството, че те

не притежават
натрупан опит

“за разлика от Швейцария, с нейната
вековна практика в пряката демокра-
ция”. Лицемерието на този софисти-
чен трик е ярко легитимирано от фак-
та, че когато швейцарските граждани
са започнали да практикуват пряката
демокрация, те също не са притежа-
вали опит. Но ако понастоящем те
вече го притежават, то е именно по-
неже са практикували принципа “На-
родът е решил. Народът има право!”
посредством пряката демокрация.
Шах и мат на псевдоелита!

Следователно, какъвто и да е пред-
ложеният концептуален вариант за
“фризиране” на установената пара-
дигма за държавно управление в Бълга-
рия, той представлява не повече от
сполучлив опит да бъде поставена ка-
руцата преди коня. Очевидно е, че
създателите на подобни квазипотен-
циални модели за радикална промяна
на политическото статукво оперират
в дефицит на теоретично обосновава-
не кои социални модели биха могли
да бъдат успешни.

Републиканският дух, пропил една
нова, републиканска конституция, е
единствено възможният плодотворен
и плодоносен вариант за социален
проект, основан върху необратима
концепция за отказ от минималистич-
ната демокрация, в която гражданите
имат само правото да бъдат арбитри
посредством изборните си бюлетини
между конкуриращи се политически
субекти, на които суверенът да деле-
гира властови пълномощия.

Изказано в терминологията на по-
литологията, горното означава
държавното управление да представ-
лява

присаждане
на компетентността

на експертите върху дървото на на-
родния суверенитет, и в никакъв слу-
чай да не отразява присаждането на
символите на демокрацията върху
дървото на настойничеството на по-
литическите елити.

Подобен модел на държавно уп-
равление би могъл да бъде дефини-
ран като “демокрация на контрола”,
в противовес на съществувалата до-
сега в България “константна елито-
крация”, константна не по състав, а
по механизъм на функциониране.

Всъщност, като прекатегоризира
българския суверен от субект на
обект на държавното управление,
псевдоелитът у нас наистина си оси-
гурява комфорт пред пулта на власт-
та, но същевременно се лишава от
историческата възможност да се по-
зиционира като държавници, със
свой принос за благоденствието,
духовно и материално. На своите
сънародници.

Загубата, несъмнено, е повече за
българските граждани, отколкото за
псевдоелита.
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В момента България
губи от това, че не вкарва
газ от “Газпром” по една
единствена причина - це-
ната на газа, която трябва
да платим. Говорим за
същия руски газ, който
влиза в България. Ние не
внасяме газ от някъде дру-
гаде, а ползваме именно
руския газ, който е от
транзита за Гърция, като
там суапово го прехвър-
лят, на практика на по-
висока цена. Това заяви
депутатът от БСП Таско
Ерменков в предаването
“Референдум” по БНТ.

На въпроса дали да во-
дим преговори с “Газпром”
или да търсим алтернатив-
ни източници Таско Ермен-
ков коментира, че в енерге-
тиката съюзът “или” вина-
ги е бил най-вредният. За-
щото е хубаво да търсим
алтернативни източници,
но сме длъжни да
продължим договорите с
Газпром докато обстанов-
ката се успокои.

Според него правител-
ството трябва да се вслуша
в гласа на онези фирми от
работодателските организа-
ции в България, произвеж-
дащи 82% от БВП на стра-
ната, в които са и 85% от
работните места в страна-
та - преговорите с “Газ-
пром” трябва да бъдат под-
новени, за да може наисти-
на промишлеността и ико-
номиката да не пострадат в
близките години.

“В момента България не
е в състояние да задоволи
на 100% газовите си по-
требности от алтернативни
източници и ако нямаме до-
говори с Газпром поне в
близките година-две, сери-
озно ще пострадаме” кате-
горичен бе той.

И още: В договорите
никъде не е записано, че се

Àëòåðíàòèâà íÿìà

Причината за това да нямаме още решение по
спрените доставки на газ от Русия може да бъде
само политическа. И за децата е ясно, че някои от
решенията, които предлагат премиерът, ми-
нистърът на финансите и министърът на енерге-
тиката, при всички случаи са взети под външен
натиск, тъй като те нямат икономическа логика.
Няма логика да обявиш спирането на доставките
на руски газ, без да си осигурил алтернатива, ня-
какви доставки от други страни.

Първо, трябва да кажем, че няма откъде да се
осигурят подобни заместващи количества. Да го
кажем откровено - ако някой мисли, че “дебелите
котки”, както тук наричаме развитите страни от
ЕС, ще откъснат от залъка си, от дефицитните си
количества газ - досега никога не са го правили и
няма да го направят. В кратки срокове България и
ЕС няма откъде да внесат заместващи руския газ
количества от други страни. Нямаме готова газова
инфраструктура за това - нито е готова реверсив-
ната връзка в Гърция, нито преносната мрежа от
Александруполис, нито има гарантирани доставки
през тези връзки. България е изправена пред огро-
мен риск. Той започна да се проявява вече.

Според Асоциацията на индустриалните по-
требители на газ у нас увеличението на синьото
гориво с 35% ще доведе до катастрофални после-
дици за българските фирми, ползващи газ. Асоци-
ацията призовава правителството да вземе мерки,
в противен случай членовете й ще направят наци-
онална стачка.

Има и още по-голям риск - над 24 000 предпри-
ятия, пряко зависещи от природния газ, да спрат
работа и около 300-400 000 души да останат без
работа. Освен това икономическата система е
свързана, тези фирми имат доставчици, контраген-
ти, които също са изправени пред фалит.

България зависи и от другите членове на ЕС.
Много трезво мислещи икономисти и анализатори
се учудват на самоубийствените действия на ЕК,
която вече не стреля в крака, а направо в главата
на ЕС. Поради същите причини по-горе, Евро-
съюзът няма как да замести доставките на руски
газ - около 150-160 млрд. куб. м. Единственият
начин частните американски компании да пращат
втечнен газ към Европа е ако тя плати повече,
отколкото Китай и Индия.

От друга страна, ако Европа се откаже изця-
ло от руския газ, Русия и в момента увеличава
доставките към Китай, уреждат трасета към Па-
кистан, увеличават износа на петрол и петролни
деривати към Индия. Получава се така, че този
газ, който евентуално американските фирми ще
изнесат към Европа, ще е по-скъп от руския газ
за Китай. Резултатът: Европа ще загуби своята
конкурентоспособност, докато Китай ще засили
своята. Съответно и България, като най-слабо
развития член на съюза, ще загуби още от своята
конкурентоспособност. Този геополитически
миш-маш, който наблюдаваме в момента, жесто-
ко ще ощети Евросъюза и България: много по-
високи цени в Европа, много високи печалби за
Русия и Китай.

Материалите са със съкращения

Пренасочването
на газовите потоци
към Китай, Пакистан
и Индия ще отслаби
Европа, казва проф.
Румен Гечев пред БСТВ

ТАСКО ЕРМЕНКОВ:
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Вносът на втечнен газ е само
допълващ вариант, казва
енергийният експерт пред БНТ

сменя цената от долари в
рубли. Там е записано, че
цената е в долари и тази
цена трябва да бъде преве-
дена без да се преизчисля-
ва по курса на деня в руб-
ли. Моментът на плащане-
то се смята този, когато
рублите от сметката на ку-
пувача са отишли в смет-
ката на продавача.

“Единственият проблем,
който съществува тук и
трябва да бъде решен, но
не с едностранни акции и
някакви други демарши, е
да се уточни с руската стра-
на какъв е срокът между
влизането на доларите по
сметката на продавача и из-
лизането на парите от смет-
ката на купувача”, обясни
Ерменков.

Втечненият газ
не е решение

Големият въпрос днес е
как да гарантираме газова-
та сигурност на България.
Когато говорим за втечнен
газ от Катар, това е повече
от теорията на вероятните
възможности, но не и от те-
орията на реалността. За-

щото Катар има дългосро-
чен договор с Турция за до-
ставка на газ, който покри-
ва почти 100% тяхното про-
изводство. Така че да чака-
ме газ от Катар, е леко пре-
силено, коментира енергий-
ният експерт.

Вторият проблем при
втечнения газ не е наличие-
то му и количествата, а не-
говото транспортиране.

Когато говорим за си-
гурност на газовите до-
ставки, която е част от на-
ционалната сигурност,
трябва да бъдем последо-
вателни. По какъв начин
ще покрием потребление-
то и каква ще бъде цената.
Защото проблемът с газа
не е дали го има или го
няма, а какво ще платим за
него. И когато говорим за
диверсификацията и разно-
образяване на доставките,
това не означава разнооб-
разяване от кого зависим
или сме зависили. А озна-
чава, че трябва да търсим
вариантите, при които при-
родният газ, който ще до-
караме в България, първо
е надеждно осигурен като
количества и второ - е на
нормални цени.

Това, което говорим за
втечнения газ цената е FOB
пристанището, на което
пристига. Оттам на всеки
1000 кубометра природен
газ 250 кубика отиват като
разход за неговото втечня-
ване, т.е. ние плащаме за
1000, но получаваме 750.
Допълнителните разходи,
които ще раздуят стойност-
та на газа, са транспортът,
регазификацията, транспор-
тирането през определени

трасета, като Босфора, на-
пример. Така че цената
няма как да излезе такава,
каквато е на тръбния газ.

Вносът на втечнен газ е
вариант, но трябва да се
разглежда като допълващ.
Той не може да бъде осно-
вен. Ако ние не си гаранти-
раме тръбен газ, ако не си
подновим договорите с Газ-
пром, до момента, в който
успеем да намерим алтер-
нативата на тръбния газ, не
можем да говорим за сигур-
ност на доставките на нор-
мална европейска цена.

ГЕРБ нищо не направи-
ха за 12 години управле-
ние за добив от собствени
източници. Няколко пъти
се забави удължаването на
разрешението на ОМВ да
продължат с търсенето на
газ в блока “Хан Аспарух”.
В “Тервел” също не бе на-
правен допълнителен опит
за проучване. “Шел” си
отидоха.

Добивът на
шистов газ у нас

е неприемлив

“Колкото до добива на
шистов газ у нас, това е
неприемливо. Само да
допълня, че онзи амери-
кански втечнен газ, който
искаме да докараме, е ши-
стов. И ми си струва мал-
ко лицемерно да искаме
да вкараме шистов газ
отвън, а да го забранява-
ме вътре”, коментира Та-
ско Ерменков.

Но шистовият газ ос-
вен, че замърсява силно
околната среда, има и
друг проблем - на какво
площ се простира едно
шистонаходище, неговата
експлоатация със сонди-
те, тръбите, пътищата и
съответните компресор-
ни станции.

А нашите най-добри
шистови залежи са в Доб-
руджа. Немислимо еда се
изправим пред избора
“зърно или шистов газ”,
подчерта Таско Ерменков.

Американските из-
следвания се доказва, че
най-мръсният добив на
газ е шистовият. Не тол-
кова под земята, колкото
като емисии, даже се каз-
ва, че увеличението на
метана в атмосферата се
дължи именно на добива
на шистов газ.
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Златни страници в нашата
история отразяват бойния път и
героизма на Българското
опълчение от 1877-1878 г. То
продължава бойната традиция,
жертвоготовността и борческия
дух на българските хайдути и
четници, на героизма и славата
на априлци от 1876 г.

Запасният генерал Ростислав
Фадеев - руски панславист, още
по време на Априлското въста-
ние заявява, че “със свое народ-
но знаме” и крилатия лозунг за
свобода българският народ ще
се вдигне на борба против тур-
ските поробители, и предлага
създаването на български доб-
роволчески части.

На 13 ноември 1976 г. импе-
ратор Александър II, военният
министър Д. Милютин и вели-
кият княз Николай Николаевич
решават да се създаде българска
войскова част, назована Българ-
ско опълчение. В утвърдения
правилник на опълчението се
възлагат задачите:

- да разузнава за разположе-
нието, броя и въоръжението на
противника;

- да свързва руската войска с
местното население;

- да изпълнява задачи на ме-
стна въоръжена стража и за
недопускане на безчинства от
башибозуци и черкези;

- да изпълнява военно-поли-
цейска служба.

Червеният генерал Обрушев
предлага българските добровол-
чески отряди да участват на
бойната линия и дори да вдиг-
нат въстание в Южна България.
Революционната българска еми-
грация в Румъния и Русия очак-
ва с нетърпение започването на
войната. Румънската обществе-
ност поощрява българските еми-
гранти и българския народ за
борба срещу поробителите.

Българското централно бла-
готворително общество (БЦБО)
развива активна дейност сред
емигрантите за създаването на
доброволчески дружини и за
набавяне на оръжие, дрехи и
снаряжение. Значителни суми за
доброволците се осигуряват от
славянските комитети в Москва,
Одеса и Петербург. Московски-

На 28 март 1922 г. в дома на семейст-
во Стефанови от село Муртинци, Брез-
нишко, се ражда момиче. Наричат го Еле-
на. То расте в този дом, където са се роди-
ли и живели Йордан, Георги и Драгомир
Стефанови - активни участници в антифа-
шистката борба. Наследник е на един от
първите разпространители на социалис-
тическите идеи в Брезнишко и на куриера
на нелегалния канал от София през Пер-
ник за Югославия и ръководител на Сеп-
темврийското въстание Йордан Стефанов.

Óðîê ïî ðîäîëþáèå

Станка РУДАРСКА-ХИНОВА

Като ученичка в гимназията в Пер-
ник, Елена се включва в редиците на РМС
- участва в масови акции, пише и разпро-
странява позиви, събира оръжие за неле-
галните, посреща и изпраща партизани.
Крие партийни издания под домашната
стряха. Моминските й ръце стрелят, вме-
сто да тъкат китени дарове.

В такава обстановка Елена Георгиева
работи като учителка в селата Красава и
Завала. Пламенно и убедително нейните
песни и слова огласят вечеринките, по-
раждат симпатии и обич, вдъхват надеж-
ди у млади и стари.

През пролетта на 1944 г. долита
страшна  вест за сраженията при село

Проданча. Падат простреляни Владо,
Борис и Мартин. В тъмната нощ на 28
април неканена войска обгражда дома на
Елена в Муртинци. Всички изтръпват.
Елена хваща под ръка своята майка и с
твърда крачка минава под навъсените
погледи на палачите... Цялото семейство
е арестувано, а нея ругаят, блъскат,
връзват ръцете и краката й, ожулени от
полицейските каиши. От китките й капе
кръв. Заедно със своя баща Елена понася
унижения, изтезания и нечовешки мъки.
Нищо не казва, никого не предава.

На 29 април полицаи я извеждат от
ареста и я превеждат през целия град.
Към Кощински мост крачат баща и дъще-

ря - Георги Стефанов и Елена Георгиева.
По пътя към стария град Трън е пусто.
Недалеч от Брезник, в Долнороманските
ливади, след като разбрали, че няма да
изтръгнат и дума, фашистките палачи я
“пускат” да си върви, заявявайки подло,
че е свободна... След няколко крачки
смъртоносен куршум настига 22-годиш-
ната учителка Елена Георгиева. Палачи-
те провесват убитите дъщеря и баща с
главите надолу за назидание.

Елена Георгиева не успява да предаде
всички уроци на учениците си, не ги
дарява с цялата си обич, не завършва
учебната година. Но им преподава най-
истинския урок - този по родолюбие!

Ãåðîè÷íèòå ïîòîìöè íà àïðèëöè
145 години Българско опълчение

Иван БРАТИНОВ

ят славянски комитет закупува
20 хиляди пушки, 6 милиона па-
трона и друго въоръжение.

За кратко в град Кишинев,
около щаба на действащата ру-
ска армия, се събират над 700
души доброволци. Съобщение-
то, че скоро ще тръгнат за осво-
бождението на родината си и
ще се командват от ген. Столе-
тов, се посреща с гръмко “Ура!”
и възгласи “Да живее Русия!”.
Мнозина плачат от вълнение.

На 29 април 1977 г. главно-
командващият руската Дунавска
армия издава заповед за форми-
ране на Българското опълчение
в състав от шест пехотни дру-
жини и шест сотни (ескадрони).
По щатна структура Българско-
то опълчение е сходно с руска-
та пехотна дивизия. До начало-
то на Руско-турската освободи-
телна война опълченските дру-
жини възлизат на 7444 души.
През лятото са формирани нови

6 дружини под названието Вто-
ро опълчение.

Началник-щаб на опълчени-
ето е подполковник Ефимович,
командири на дружините са: на
първа - подполковник Кесяков,
на втора - майор Куртянов, на
трета - подполковник Калитин,
на четвърта - майор Редкик, на
пета - подполковник Нишчен-
ко, и на шеста - подполковник
Беляев.

За командири са назначени
и българските офицери: капи-
тан Райчо Николов, поручици-
те Филов и Шиваров, подпору-
чиците Делов, Стоянов, Кисов,
Гуджев, Моткуров, Данаил Ни-
колаев, Тепавски, щаб рот-
мистър С. Мобомски и др. Ле-
кар е българският подполков-
ник д-р Вязенков.

Българското опълчение се
състояло от градски занаятчии,
селяни, ратаи и народна интели-
генция. На възраст били от 14-

15-годишни до 60-годишни. По-
вечето са сподвижници на Ра-
ковски, Ботев, Филип Тотю,
Панайот Хитов, хайдути и
въстаници, участници в
Сръбско-турската война.

В Българското опълчение
постъпват сърби, чехи, черно-
горци, гърци и дори един тур-
чин, с ясното съзнание, че ще
воюват за Освобождението на
България.

Успоредно с формирането
на опълчението започва и воен-
ната подготовка при голяма на-
товареност и напрежение - по-
вече от 12 часа всекидневно.
Главно внимание се отделя на
стрелковата подготовка и щико-
вата атака. На проведените
стрелби опълченците показват
много добри резултати на раз-
стояние от 100 до 600 метра.

На 18 май 1877 г. край Пло-
ещ представители на Градския
общински съвет от Самара

връчват на българските опълчен-
ци знаме, известно като Самар-
ското знаме. Това повишава
бойния им дух и ги превръща в
редовна бойна част. Главноко-
мандващият включва Българско-
то опълчение в състава на Пред-
ния отряд на ген. Гурко. Те ус-
пешно се включват в превзема-
нето на Свищов, в сраженията
при Плевен, за отстояването на
Стара Загора и най-вече при
защитата на Шипченския про-
ход. За всичко това генерал
Скобелев заявява: “Юнаци, бла-
годаря ви за добрата служба и
юначеството. Вие се бихте на-
равно с войниците от руската
армия, която съществува повече
от 200 години.”

Нашите опълченци участват
до края на войната, в която за-
гиват над 500 от тях. За про-
явен героизъм и себеотрицание
повече от 600 опълченци са
наградени с Кръст за храброст.

Битката при Стара Загора - превземането на конака, художник Петър Морозов
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НАКРАТКО

Äåöà îò ðîìñêèÿ êâàðòàë
â Ñëèâåí çà âòîðè ïúò
ùå ñâèðÿò âúâ Ôðàíöèÿ
В Деня на Европа Сашо, Цоньо, Вели и Николина ще участват
в концерт заедно с млади музиканти от 26 европейски страни

В деня на Европа - 9 май, в Двореца
на музиката в Страсбург, четири деца от
ромския квартал “Надежда” в Сливен ще
участват в голям класически концерт,
организиран в рамките на Френското
председателство на Съвета на Европа,
научи ДУМА от Десислава Бинева, парт-
ньор по проекта и директор на Българ-
ския културен институт в Париж.

Сашо Георгиев, Цоньо Чолаков,
Николина Николаева и Вели Дормушев,
заедно с млади музиканти от още
26 европейски страни, ще свирят Ра-
вел, Мусоргски, Григ, Бетовен в рамки-
те на културната програма на събитие
от изключителна важност - представя-
не резултатите от работата на Конфе-
ренцията за бъдещето на Европа. В
продължение на година граждани от
страните членки, в диалог с институци-
ите, споделяха предложения и идеи как
би трябвало да се промени ЕС. Сред
участниците в конференцията на 9 май
са председателят на Европейската ко-
мисия Урсула фон дер Лайен и френ-
ският президент Еманюел Макрон.

Само за няколко месеца това е втора-
та покана за участие в голямо, престиж-
но международно събитие към българска
инициатива “Музиката вместо улицата”.
През февруари т.г. децата участваха в
концерт в Парижката филхармония на
120 младежи от 27 държави в рамките на
проекта “DEMOS” на една от най-голе-
мите музикални институции в света, кой-
то дава сцена на деца от социални групи
със затруднен достъп до култура и обра-
зование, за което ДУМА писа. Кон-
цертът беше организиран под патронажа

СНИМКА “МУЗИКАТА ВМЕСТО УЛИЦАТА”

Сашо, Цоньо, Вели и Николина

на президента на Франция Еманюел
Макрон и обедини млади музиканти от
европейски организации, които развиват
подобна дейност. Открит беше от ми-
нистърката на културата на Франция
Розлин Башло в присъствието на офици-
ални лица и дипломатически представи-
тели. Българският културен институт в
Париж беше партньор на събитието.

Сашо, Цоньо и Вели са цигулари, а

Николина свири на контрабас. И четири-
мата живеят в ромската махала в Сливен
и от години посещават школата “Музика-
та вместо улицата” - инициатива на ци-
гуларя Георги Калайджиев, родом от
Сливен. До момента през нея са минали
над 300 деца, някои от които са
продължили музикалното си образование
в училища с такъв профил и се занимават
с музика професионално.

Ìå÷òàòåëíîñò, ïîåòè÷íîñò
è êðàñîòà â êàðòèíèòå
íà Ãðèãîð Àíãåëîâ

Ретроспективната изложба живопис “Музата” на Григор
Ангелов представя до 9 май пловдивската галерия “Възраж-
дане”. Творбите може да се разгледат на живо, в арт салона,
също така на сайта и на фейсбук страницата на галерията.

“Григор Ангелов е емблематичен художник, защото светът,
който създава, е идеализиран до степен на уникална естетика.
Всъщност, това е микросвят, художникът не е всеяден. Мога
да се изразя така: той е моногамен, жените, които рисува, са
всъщност един образ - неговият идеал за жена. Дългошиести
и някак безплътни, леко ексцентрични, с красотата на санти-
ментална идеализация те съществуват сякаш в някакво безвре-
мие. А удивителните котки на автора са странни птицо-котки
и се държат като господарки. В естетската гравитация на
картините има много мечтателност, поетичност и красота”,
пише галеристката Краси Алексиева.

Григор Ангелов е роден през 1941 г. в София. През
1973 г. завършва НХА, специалност “Плакат”, при проф.
Александър Поплилов. Член е на СБХ. В следващите годи-
ни работи активно в този жанр и участва в някои от най-
значимите биеналета за художествен плакат в света. Автор
е на над 120 публикувани театрални, филмови, социални и
авторски плаката. Има осъществени 15 самостоятелни из-
ложби в България и Франция и множество участия в общи
експозиции. През 1989 г. е награден с Националната награ-
да на името на Александър Жендов.“Момиче с перли”

БНТ 1 излъчва в събота
комедията „Карнавалът”

Българската комедия “Карна-
валът” по мотиви от романа “Пара-
доксът на огледалото” на Любен
Дилов ще излъчи на 7 май от 14 ч.
БНТ 1. Сюжетът разказва за карна-
вал, който изцяло поглъща живота и
жителите на малко градче. Карна-
валът се оказва единственото им
занимание и от форма се превръща в
съдържание на техния живот, а
същността на човека се замества с
маска. В този момент пристига не-
очакван гост - извънземен обитател.
Поради повреда в летателния апарат
пришълецът е принуден за известно
време да остане на планетата Земя.
Оказва се, че той има странна спо-
собност - да приема образа на този,
който извършва физическо или психи-
ческо насилие над друг. От тези пре-
образувания започват да се случват
редица недоразумения. Режисьорка е
Иванка Гръбчева, сценарист е Георги
Данаилов, оператор - Христо Тотев,
музика - Георги Генков. В ролите са
Стефан Данаилов, Георги Калоянчев,
Боряна Пунчева, Петър Слабаков,
Стефан Мавродиев, Георги Мамалев,
Рангел Вълчанов, Надя Тодорова и
други.

СНИМКА БНТ

Аниезе Галенци дебютира
като Адина в „Любовен
еликсир” в Стара Загора

СНИМКА ДО - СТАРА ЗАГОРА

Жизнерадостния спектакъл на
операта на Гаетано Доницети “Лю-
бовен еликсир” ще представи Старо-
загорската опера на 5 май от 19 ч.
Постановката е на Нина Найденова
(премиера 2008 г.). Сценографията и
костюмите са на Мария Диманова,
хореографията е на Боряна Сечанова,
възстановка Славчо Николов, възста-
новка балет Пенка Димитрова. Спек-
такъла ще дирижира носителката на
втора награда от Международния
конкурс за оперни диригенти “Blue
Danube/Bela Bartok” Джулия Круз
Карселер от Испания. В ролята на
Адина ще дебютира Аниезе Галенци
от Италия, която в момента живее
в САЩ. Тенорът Николай Моцов ще
се превъплъти в една от своите ко-
ронни роли - на Неморино, която
винаги изпълнява с огромно удоволст-
вие. Баритонът Иван Кабамитов ще
бъде в ролята на Белкоре, Евгений
Арабаджиев е докторът-измамник
Дулкамара, а младата Анастасия
Алтухова ще бъде Джанета. Участ-
ват още Александър Желев, Илко
Каменов, Милен Денев, хор, балет и
оркестърът на ДО - Стара Загора.
Интервю с Аниезе Галенци, предоста-
вено от ДО - Стара Загора, четете
в сайта на ДУМА.
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ТЕЛЕЦ

С внимание се отнасяй-
те при работа с пари,
а  ако това влиза в
задълженията ви - още
повече.

ОВЕН

Важни задачи ще моби-
лизират времето и си-
лите ви. Намерете вре-
ме за почивка и за при-
ятели.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще се наслаждавате на
доста спокоен ден. Ра-
ботата ще върви, ще
ви остане повече сво-
бодно време.

22 май - 21 юни

РАК

Очаква ви разнообразен
ден. Настроението е
позитивно и това вли-
яе добре на близки и
колеги.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Големи късметлии сте.
Служебните дела се
развиват по начина,
който очаквате, дейст-
вайте.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Подхождате със спо-
койствие към работа-
та, тъй като сте уве-
рени. Не разчитайте на
случайни хора.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще се почувствате за-
щитени, ако се погри-
жите за интересите си,
каквото и да ви струва
това.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Обстоятелствата на-
лагат да се съобразява-
те с околните и да
изчакате, ако е във ваш
интерес.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Някои ще се опитат да
ви  навредят.  Не  се
тревожете, диплома-
тичността ще ви по-
могне.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Денят ви ще е спорен и
без губене на време ще
отхвърлите повече за-
дачи. Очаква ви изнена-
да.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Поставяйте си осъще-
ствими цели ,  които
няма да ви затруднят.
Успехите ще ви моти-
вират.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Отговорностите ви ще
са повече, но ще оста-
нете удовлетворени от
добре свършената рабо-
та.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
10.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2022 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 √ÂÓË Ò ÓÔ‡¯ÍË ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÛÁËÍ‡ ·ÂÁÍ‡È ÏÛÁË-

Í‡ÎÌÓ ¯ÓÛ/Ô/
22.00 ŒÚ‰ÂÎ ì‘‡Î¯Ë‚‡ Ò‡ÏÓ-

ÎË˜ÌÓÒÚî Ú‚ ÙËÎÏ /5
ÒÂÁÓÌ, 8 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

22.55 ≈‚Ó‚ËÁË  ̌ 2022 - ÍÎËÔÓ‚Â
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ¡‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 »Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡ /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìÃÂÌ ÌÂ ÏÂ

ÏËÒÎÂÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.21

21.00 ì≈„ÂÌ˙Úî - ÓÏ‡ÌÚË˜ÌÓ
Ë‡ÎËÚË

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.1

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.8

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.10 ÂÔ.9

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î /Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.8

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡

‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

22.45 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.40 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

02.00 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ

Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ ¯ÓÛ

ÔÓ ËÒÚËÌÒÍË ÒÎÛ˜‡Ë

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡

‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС
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СКРЪБНИ ВЕСТИ

           1921 г. - 2022 г.
Напусна ни един предан на социалистическата и

антифашистката идея, честен, скромен и добър човек!
Политзатворник, прекарал над 25 месеца във воен-

но-политическия затвор в Сливен при жестоки условия
на фашисткия режим, участвал като доброволец във
Втората световна война при Страцин, Куманово и Ниш.

Навсякъде, където премина общественият му път -

СТОЯН СТОЯНОВ
(БАЙ СТОЯН)

Управителният съвет на Българския антифашистки съюз
с прискърбие съобщава, че на 30.04.2022 г. почина

организационен секретар на РМС - София, член на ЦК на БКП, първи секретар
на ОК на БКП - Радомир, Видин и Пловдив, завеждащ отдел “Организационен”
на ЦК на БКП, зам.-министър на леката промишленост, секретар на ЦС на БПС,
зам.-председател на КДНК, зам.-председател на СБА, зам.-председател на ЦК на
Съюза на борците против фашизма, бай Стоян се прояви като неуморим орга-
низатор и общественик.

Целият съзнателен живот на Стоян Стоянов може да бъде описан с две думи
- дълг и отговорност - към Партията, към обществото и към семейството и
приятелите!

Дълбок поклон пред светлата му памет!
Поклонението ще се състои на 05.05.2022 г., четвъртък, от 15 ч.,

в Ритуалната зала на Централните софийски гробища.

Български антифашистки съюз, другари и приятели

01.02.1939 г. - 28.03.2022 г.

Нейната обич и грижи към всички чле-
нове на семейството и внуците й дълбоко
ще останат в нашите сърца.

Безкрайно ще остане уважението, обич-
та и признателността на нейните ученици
и възпитаници.

Прекрасната й душа ще озарява дните
ни завинаги.

Полагането на урната в Централни со-

ТЪЖЕН ПОМЕН

Изминаха 40 мъчителни дни от загубата на
нашата любима съпруга, майка, баба, прекрасен човек,

учител, училищен деятел и верен член на БКП

МАГДАЛЕНА
ГЕОРГИЕВА
МАЛИНОВА

фийски гробища ще се извърши на 11.05.2022 г. в блок 58, ред 4, ниша 238.

Поклон пред светлата й памет!

От семейството и близките



Двойният агент Хуан Пухол Гарсия получава

ордена Железен кръст от германците, като

в същото време е провъзгласен за Кавалер

на британската империя за изключителните му

заслуги по време на Втората световна война.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК
5 МАЙ 15
2022
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ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ŒÚÂˆ ¡ŒflÕ —¿–⁄≈¬,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ƒ‚ËÊÂÌËÂÚÓ
Á‡ ıËÒÚËˇÌÒÚ‚Ó Ë ÔÓ„ÂÒ
ì—‚ÂÚË …Ó‡Ì œÂ‰ÚÂ˜‡î
œÓÙ. ¡”flÕ ‘»À◊≈¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ
ƒ»Ã»“⁄– “≈À »…— »,
·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î
—≈–√≈… —“¿Õ»ÿ≈¬,
Â‚Ó‰ÂÔÛÚ‡Ú, ÔÂÁË‰ÂÌÚ
Ì‡ œ≈—, ·Ë‚¯
ÏËÌËÒÚ˙-ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

Ã˙Ê ÓÚË‚‡ Ì‡ ÎÓ‚. ΔÂÌ‡ ÏÛ „Ó ÔËÚ‡:
- —Í˙ÔË, ÔÓ Í‡Í‚Ó ˘Â ÒÚÂÎˇÚÂ
‰ÌÂÒ?
- œÓ ÂÎÂÌË...
- ƒÓ·Â, ‚ÌËÏ‡‚‡ÈÚÂ ‰‡ ÌÂ ÒÂ ËÁ·Ë-
ÂÚÂ!

Първият български вентро-
лог (човек, който може да гово-
ри, без да отваря устата си) и
стендъп комедиант Димитър
Иванов-Капитана и неговата
дясна ръка - българинът от едно
време, Бай Тъньо, започват сво-
ята традиционна обиколка из
страната. Те ще посетят 14 гра-
да през месец май, за да пред-
ставят стендъп комеди спешъла
“Беше ми 100лично”. Шоуто,
което изгря на голямата сцена
през 2019 г., се завръща с най-
добрите от старите и над 50
процента нови шеги. Какво кара
българина да се увлича по вис-
шето образование в столицата и
кой е основният измерител на

Медът може да помогне за
успокояване на възпалено гърло
и кашлица, да лекува стомашно-
чревни заболявания, сърдечно-
съдовата система и дори тревож-
ност. Обаче той има и някои
недостатъци, съобщи БГНЕС.

Според проучване в “Inter-
national Journal of Research and
Review” медът може да бъде вре-
ден за зъбите, тъй като захарта
може да увеличи риска от кариес
и заболявания на венците. Може
да създаде проблеми на хора с
болен черен дроб, тъй като
съдържа фруктоза. Възможни са
неприятни ефекти и при алергии.
“В някои случаи консумацията
на мед може да допринесе за
алергични симптоми, тъй като за
силно чувствителни хора при-
емът на цветен прашец, дори в
малки количества, може да при-
чини локални симптоми като
сърбеж в устата”, казва алерго-
логът Лакия Райт.

Дафиновият лист е позната на всички
подправка, която добавяме към редица
ястия. Нашите предци са го използвали
като лек срещу стреса и безпокойството.
Смята се, че няколко запалени дафинови
листа може да успокоят нервната ни си-
стема. Ако човек вдишва няколко минути
от дима, ще почувства прилив на енергия.
Той лекува възпаления и подсилва иму-
нитета. В дафиновите листа се съдържа
веществото евгенол, което играе ролята
на противовъзпалително средство. Лис-
тата се препоръчват и в борбата срещу
хроничната умора, способстват за пови-
шаване на вниманието и увеличаване на
работоспособността.

Êàïèòàíà è Áàé Òúíüî
òðúãâàò íà òóðíå
Вентрологът и стендъп комедиант и неговата дясна
ръка ще посетят 14 града между 10 май и 3 юни

успеха след това, са само част
от въпросите, които няма да
намерят еднозначен отговор, но
искрено ще ни разсмеят. Гени-
алният хумор, облечен в исто-
риите на провинциален младеж,
който следва мечтите си, може
да послужи като пътеводител на
човешката глупост и житейска-
та мъдрост. Нещо повече, може
да ни докара до неконтролиру-
ем смях и схващане на челюст-
та, предупреждава Капитана.

Той вече има три стендъп
комеди спешъла зад гърба си:
“Беше ми 100лично”, “Образцов
дом” и “Хомеопатия за душата”,
стотици участия, десетки хиляди
посетители на неговите шоуспек-

такли и стотици хиляди фена в
социалните мрежи. Неговите
профили във фейсбук и тикток
се превърнаха в истинска сенза-
ция. През 2021 г. спечели награ-
дата на публиката в първите
национални награди за стендъп
комедия “Golden Mic Awards”, а
тази година направи и първите
си 2 събития зад граница в най-
големия метрополис на Стария
континент - Лондон. Неговата
несравнима енергия на сцената,
в комбинация с уникалния талант
и театралното образование, пра-
вят образа му запомнящ се,
а спешълите му - много забавни.

Тази пролет ще имаме
възможност да наблюдаваме

изявите му в Пловдив (10 май),
Русе (11), Шумен (12), Варна
(13), Хасково (15), Велико
Търново (17), Бургас (18), Ям-
бол (19), Сливен (20), Благоев-
град (25), Стара Загора (27),
Казанлък (31) и София.

СНИМКА ФЕЙСБУК

Бай Тъньо

Уили Нелсън се
завръща със стил и
72-рия си солов студи-
ен албум “A Beautiful
Time”, чиято премиера
съвпадна с неговата
осемдесет и девета го-
дишнина (р. 29 април
1933 г.), научи ДУМА
от Биляна Танчева от
“Sony Music/Вирджи-
ния рекърдс”.

Сред многобройните вълнуващи
парчета на “A Beautiful Time” нами-
рат място и пет нови колаборации на
музиканта с Бъди Кенън, допълнени
от текстове на някои от най-добрите
съвременни автори на песни в На-

Сергей Агап-
кин, лекар и телеви-
зионен водещ, се
опитва да опровер-
гае известен мит за
хляба в предаване-
то “За най-важното”. По
неговите думи той е вреден
само за хората с алергии
към глутен или пшеничен
протеин. Глутенът е демо-
низирано вещество, а
всъщност това е просто
протеин, намиращ се в пше-
ницата. В продължение на
хиляди години хората са
приемали пълнозърнеста
пшеница под формата на

Óèëè Íåëñúí èçäàäå 72-ðèÿ ñè
ñòóäèåí àëáóì íà 89 ãîäèíè

Õëÿáúò - ïîëåçåí
èëè âðåäåí?

швил. В колекцията са
включени и прочувстве-
ните кавърверсии на
“Tower of Song” от Ле-
нард Коен и “With a
Little Help from My
Friends” на “Бийтълс”.

Продуциран от дъл-
гогодишния музикален
сътрудник на легендата
Бъди Кенън, това е ал-
бум, в който Уили сви-

ри заедно с музикантите Джим
“Муус” Браун, Фред Елрингам, Бари
Бейлс, Боб Тери, Джеймс Мичъл и
Мики Рафаел. Мелоуни Кенън пък е
беквокал в пет от песните от компи-
лацията.

брашно и за 90 про-
цента от тях хлябът
е безвреден. Някои
са алергични към
глутен, затова той
не е подходящ за

тях, но за всички останали е
напълно приемлив. Екс-
пертът посочва, че е важно,
ако нямаме здравословни
проблеми, да си хапваме от
всичко. Разбира се, високо-
то съдържание на въглехи-
драти не прави хляба пер-
фектен за диети, но една
филия на няколко дни няма
никому да навреди. Дори ще
ни зареди с енергия.

СНИМКА ISTOCK
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И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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„Мърсисайдци” се измъчиха с Виляреал,
но стигнаха до битката за титлата

Ëèâúðïóë íà ôèíàë
â Øàìïèîíñêàòà ëèãà

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БТВ ЕКШЪН
22.00 Айнтрахт Фр - Уест Хем

ПО РИНГ
21.45 Рейнджърс - Лайпциг

ПО МАКС СПОРТ 3
22.00 Рома - Лестър
3.00 Брагантино - Велес
Сарсфийлд

ПО МАКС СПОРТ 4
22.00 Марсилия - Фейенорд
1.00 Форталеза - Ривър Плейт

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.00 “Мастърс” в Мадрид

ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Спартак Пл - Черноморец

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.30 “4 дни на Дюнкерк”

НАКРАТКО

Ливърпул е първият фина-
лист в Шампионската лига.
Англичаните достигнаха до
битката за титлата за трети
път в последните 5 години. В
реванша с Виляреал тимът на
Юрген Клоп победи с 3:2 и
си подпечата билета за Париж
с общ резултат 5:2.

“Жълтата подводница”
обаче се оказа неочаквано тру-
ден съперник. Момчетата на
Унай Емери дръпнаха с 2:0 до
почивката чрез Булайе Диа (3)
и Франсис Коклен (41) и така
всичко започна отначало. При
1:0 реферът Дани Макели

СНИМКА БТА

Франсис Коклен (вторият от ляво на дясно) изравнява резултата за Виляреал

Ръководството на ЦСКА е
платило над 3 млн. лв. задълже-
ния към държавата, свързани
със стадиона и базата в Панча-
рево. Това са дългове, натрупа-
ни и от предишните управници
в Борисовата градина, съобщава
“Блиц”. Така настоящият шеф
на “червените” Гриша Ганчев
направи последната голяма
крачка към мащабния ремонт
на арената. Отделно бизнес-
менът и другият съсобственик
Юлиян Инджов инвестираха
поне още 4 млн. лв. в трени-
ровъчната база в полите на
Витоша през годините. ЦСКА
също така е постигнал пълно
споразумение по последните два
случая, заради които трансфе-
рите бяха блокирани. До дни ще
бъдат преведени още 2 млн. лв.
Така ЦСКА ще може официално
да подпише договори с трима-
та играчи от чужбина, с които
има устна договорка.

(Нид) скандално не свири дуз-
па за испанците, след като вра-
тарят Алисон Бекер повали
Джовани ло Селсо (37), което
можеше да обърне мача.

За втората част обаче
Ливърпул излезе преобра-
зен. Клоп смени Диого Жота
с Луис Диас и колумбиецът
раздвижи играта на гостите
по левия фланг. “Мърсисайд-
ци” изнесоха играта в пред-
ни позиции и резултатът не
закъсня. Фабиньо (62) бе из-
веден от Салах и с мощен
шут промуши топката меж-
ду краката на вратаря Херо-

нимо Рули за 2:1. После
Трент Алексадър-Арнолд
центрира и Диас (67) с глава
изравни, а Садио Мане (75)
оформи обрата.

“Играхме на невероятен
стадион, а Унай е свършил
страхотна работа. Виляреал
показа прекрасен футбол през
първото полувреме, но накрая
заслужено спечелихме. Казах
на играчите си, че искам за-
главията да са за менталните
чудовища, които са посетили
града. Струва ми се, че изиг-
рахме 500 мача този сезон,
така че това е невероятно по-

стижение”, каза Клоп.
“Първото полувреме бе

това, за което си говорихме
преди мача и което бяхме
планирали в най-оптимистич-
ните ни сценарии. Въпреки
това не ни достигна още мал-
ко. Фактът е, че трябваше да
изиграем перфектния мач, за
да победим - особено в защи-
та. Първата част бе изключи-
телна. Това представяне наи-
стина ни върна надеждата.
Второто полувреме просто
нямахме капацитет да отгово-
рим на впечатляващата игра
на Ливърпул”, каза Емери.

На финала Ливърпул
очаква по-добрия от Реал М
и Ман Сити (3:4 в първия
мач), които спориха снощи
на “Бернабеу”.

Димитър Кузманов
с втора победа в Прага

Димитър Кузманов (№206 в
света) записа впечатляваща по-
беда на “Чалънджър”-а на клей
в Прага (45 730 евро). Втората
ни ракета разби №2 в схемата
Нуно Боргес (Пор, №132). Плов-
дивчанинът затвори мача за 1,25
часа. Така Мико се класира за
1/4-финалите, а преди това ели-
минира украинеца Илия Марченко
(бивш №49 в ранглистата).
Българинът започна блестящо
срещу Боргес и поведе с 5:0. След
това Мико затвори първата
част с 6:1 за 32 мин. Ибериецът
дръпна с 4:1 във втория сет, но
Кузманов успя да изравни за 4:4.
Мико проби отново за 6:5, а след
това на собствен сервис затво-
ри мача. За място в топ 4 на-
шият очаква по-добрия от Мак-
симилиан Мартерер (Гер, №209)
и Мартин Крумич (Чех, №602).
Още една победа ще гарантира
на българина завръщане в топ
200 на ранглистата.

Ники Желязков
пое Левски

Николай Желязков е новият
треньор на волейболния Левски.
Той замени на поста Андрей Же-
ков. Желязков е и селекционер на
националния отбор, като ще
съвместява двете длъжности.
Договорът му със “сините” е за
3 години. Досега той бе начело на
Нефтохимик. “Доволни сме, че
успяхме да привлечем опитен и
успешен треньор като Николай
Желязков. Оценяваме високо ра-
ботата, която свърши Жеков, и
се надяваме новият наставник да
помогне за реализирането на на-
шите цели”, коментира единият
от председателите на клуба Вла-
димир Николов. Желязков трябва
да продължи посоката по налага-
не и развитие на младите състе-
затели. Друга цел пред него ще
бъде постигане на призово класи-
ране в Суперлигата. В следващи-
те седмици трябва да има ясно-
та и около селекцията на отбора
за новия сезон. Към момента е
сигурно, че капитанът от послед-
ните два сезона Боян Йорданов
напуска. Диагоналът наскоро
навърши 39 години.

БФС пожали Левски за ексцесиите
между феновете на тима и тези на Бо-
тев Пд (2:0). На полувремето на “Ге-
рена” те започнаха да се псуват и да
се замерят с факли, а десетки слязоха
на пистата. Само намесата на полици-
ята предотврати мелето на терена.
Един от полицаите обаче пострада от
бомбичка, хвърлена от агитката на
пловдивския отбор.

“Сините” бяха санкционирани с
5300 лв., докато “канарите” ще са без

СНИМКА GONG.BG

Треньорът на Левски Мъри Стоилов и стотици фенове
поднесоха цветя пред паметника на Георги Аспарухов-Гунди,
който вчера трябваше да навърши 79 години

ÁÔÑ ïîæàëè „ñèíèòå”

привържениците си за една среща, как-
то и ще трябва да платят 9300 лв. От-
делно левскарите Марин Петков и
Уелтън де Мело са наказани за по един
мач заради натрупани картони и ще
трябва да извадят по 1000 лв.

От XXVIII кръг глоба от 2000 лв.
получи и ЦСКА заради проблеми с фе-
новете в Разград. Столичани паднаха с
0:5, а санкцията е заради псувни по
официални лица и за “хвърлен пред-
мет на терена с последствие”.

Ãðèøà Ãàí÷åâ
âàäè 5 ìëí.
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